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  Ple

ACTA de la sessió Ordinària realitzada el dia 2 de setembre de 2022, en aquesta casa 
consistorial.

ASSISTENTS

President
Antonio Alfonso Francés Pérez

Membres del Ple
Lorena Zamorano Gimeno
Jordi Valentí Martínez Juan

Vanesa Moltó Moncho
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Teresa Sanjuan Oltra

Maria Aranzazu De Gracia Gomis
Maria Baca Nicolas
Raúl Llopis Palmer

Carolina Ortiz Pineda
Jorge Gabriel Segura Alcaraz
Juan Enrique Ruiz Domenech
Lirio María García González

Francisco Canto Coloma
Amalia Paya Arsis

Mario Ivorra Torregrosa
Elisa Guillem De La Cruz

Rosa María García González
Aaron Ferrándiz Santamaría

Pablo González Gimeno
David Andrés Abad Giner

Marcos Eduardo Martínez Coloma
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Interventora
Nuria Aparicio Galbis

Secretària
Sonia Ferrero Cots

-------------------
En la Ciudad de Alcoy, siendo las 09:33 horas, del día 2 de septiembre de 2022 se reúnen 
en la Casa Consistorial, en primera convocatoria, presididos por el Alcalde-Presidente, el 
señor Antonio Francés Pérez, los señores concejales arriba mencionados, miembros del 
Pleno, a los cuales legalmente se han convocado.

Excusan su ausencia: 
Cristian Santiago De Jesus

Mauro Colomina Soler

Da fe del acto la Secretaria de la Corporación, Sonia Ferrero Cots.

La sesión se retransmite por streaming a través del Canal “Ajuntament d’Alcoi Comunicació”, 
en YouTube

Asisten de forma telemática dos interpretes de lenguajes de signos, pertenecientes a 
FESORD.

Sr. alcalde:
Bon dia a totes i tots. Benvinguts al saló de plenaris. Saludem també a tots aquells que ens 
segueixen a través de les xarxes socials de l’Ajuntament. Iniciem la sessió ordinària del 
plenari. 

Abierto el acto se procede al examen de los asuntos contenidos en el orden del día, 
adoptándose los acuerdos siguientes:

1. 22863/2022 SECRETARIA GENERAL 
APROVAR, SI ESCAU, ELS ESBORRANYS DE LES ACTES DE LES SESSIONS 
CELEBRADES EL DIA 07-04-2022 (EXTRAORDINÀRIA I URGENT), 06-05-2022 
(ORDINÀRIA) I 24-05-2022 (EXTRAORDINÀRIA I URGENT)
Se dan cuenta de los borradores de las actas de las sesiones celebradas por el Pleno los 
días 7-04-2022 (Extraordinaria y Urgente), 06-05-2022 (Ordinaria) y 24-05-2022 
(Extraordinaria y Urgente).

El Pleno de la Corporación, por unanimidad de sus asistentes, con los votos a favor de los 
concejales de los grupos municipales SOCIALISTA (12), PARTIDO POPULAR (4), 
COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI (1) y VOX (1) 
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y el concejal no adscrito el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta el siguiente 
acuerdo:

Único: Aprobar las actas de las sesiones del Pleno celebradas con fecha 7-04-2022 
(Extraordinaria y Urgente), 06-05-2022 (Ordinaria) y 24-05-2022 (Extraordinaria y Urgente).

2. 22863/2022 SECRETARIA GENERAL 
PROTOCOL, CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS
Sr. Alcalde:
En primer lloc, lamentem la pèrdua de José Luis Pérez Payá, l’únic futbolista alcoià que ha 
guanyat la Copa d’Europa i el primer que va jugar amb la selecció espanyola. Va formar part 
de la plantilla dels equips de la Universitat de Deusto, on va estudiar dret i empresarials, 
Barakaldo, Club Deportivo Alcoyano, Reial Societat, Atlètic de Madrid i Reial Madrid. També 
va ser president de la Reial Federació Espanyola de Futbol entre els anys 1970 i 1975. 
Traslladem les condolences del Ple municipal a la seua família i amics.

Igualment, lamentem la pèrdua de l’actriu Luisa Gonzálbez Moncho, una de les primeres 
integrants del quadre artístic de l’Associació de Sant Jordi, la qual ens va fer passar tants 
bons moments amb les seues interpretacions. Traslladem també les condolences de la 
Corporació als familiars i amics.

3. 7853/2022 INTERVENCIÓ 
APROVACIÓ DEFINITIVA COMPTE GENERAL 2021.
Rendida la Cuenta General de este Ayuntamiento correspondiente al ejercicio 2021, previo 
un primer informe favorable de la Comisión Especial de Cuentas del día 25 de julio de 2022, 
ha sido sometida a exposición pública según Edicto de fecha 26 de julio de 2022, expuesto 
en el Tablón de la Casa Consistorial, en los términos y plazos legales sin que se hayan 
presentado reclamaciones u observaciones, según se acredita mediante certificado 
expedido por la Secretaría General de 22 de agosto de 2022.

Estando integrada la Cuenta General únicamente por la de la propia Entidad y habiéndose 
facilitado en su día incluso copia de los documentos más significativos a los representantes 
de los distintos grupos políticos.

Visto el dictamen favorable de la Comisión Especial de Cuentas y Hacienda, el Pleno de la 
Corporación, por mayoría, con los votos a favor de los concejales del grupo municipal 
SOCIALISTA (12), el voto en contra de los concejales del grupo municipal PARTIDO 
POPULAR (4), y la abstención de los concejales de los grupos municipales COMPROMÍS 
ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI (1) y VOX (1) y el concejal no 
adscrito el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta el siguiente acuerdo: 
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ÚNICO: Aprobar definitivamente la Cuenta General rendida, correspondiente al ejercicio 
2021. 

Sr. alcalde: El Grup Podem no va poder assistir a la comissió i, per tant, no hi va votar…

Sr. Ferrandiz: El nostre posicionament serà abstenció també.

Sr. alcalde: Abstenció. I la resta? Es manté el vot? Alguna intervenció més? Aleshores, 
senyor Ruiz...

Sr. Ruiz: Moltes gràcies, senyor alcalde. Bon dia a tots els companys després d’este 
parèntesi del mes d’agost, i també bon dia a tots els ciutadans que estan mirant-nos i que 
estan seguint el plenari a través d’internet.

Volíem posar de manifest què és el que ens diu el compte general, un document que 
reflectix, una vegada més, els símptomes de complicada situació econòmica que té 
l’Ajuntament. Què és el que està dient-nos el compte general de l’any 2021? Està dient que 
el forat de l’Ajuntament va augmentant any rere any; està dient-nos que les inversions són 
cada vegada més baixes i també està deixant molt clar que el govern no complix el 
pressupost que aprova cada any. I això, ens pareix greu i ens preocupa.

Pel que fa a la qüestió del forat, ens preocupa perquè, respecte a l’any 2020, es triplica. De 
800.000 euros de romanent negatiu passem a 2 milions i mig; i això ens preocupa, sobretot, 
posant-ho en context. És a dir, veiem què està passant en municipis de l’entorn i veiem que 
Sant Vicent del Raspeig tanca l’any 2021 amb un romanent de 30 milions d’euros... Un 
superàvit de 30 milions d’euros. Veiem que l’Ajuntament de Villena està en el mateix ordre; 
el d’Elda, 16 milions d’euros de superàvit, i veiem el compte general de l’Ajuntament d’Alcoi i 
ens apareix un romanent de tresoreria, un forat de 2 milions i mig d’euros, i ens preguntem 
què és el que estem fent malament a Alcoi, perquè el comportament del nostre ajuntament 
siga diferent al d’altres municipis semblants o a altres municipis de l’entorn. I, sobretot, ens 
preocupa perquè estes xifres, estes dades, este forat es produïx en un any en què el nivell 
d’inversió ha sigut mínim: només el 14,4 % de les inversions que estan pressupostades.

I, clar, això ens porta directament al tercer factor que ens diu este compte general i que ens 
provoca preocupació: és el fet que el govern no acomplisca el pressupost. Per què? Perquè 
aprovem uns comptes, aprovem un pressupost de vora 70 milions d’euros, durant l’any el 
modifiquem per tal d’elevar-lo fins als 90 i acabem executant-ne només 60. És a dir, entre el 
principi i el final, cualquier parecido con la realidad es pura coincidencia. 

Per tant, tenint en compte que el compte general és un document tècnicament impecable, 
està reflectint una política que no és positiva per a la ciutat. Per tant, no podem donar eixe 
suport al compte general. Sobretot, quan no apreciem una voluntat per part del govern de 
canviar eixe rumb, esta direcció de la qual ens estan alertant cada vegada cada un dels 
informes i cada un dels tràmits que anem complint en matèria econòmica, matèria fiscal i 
matèria pressupostària.
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Per tant, si nosaltres veiérem que hi ha una voluntat de canviar per poder evitar que la ciutat 
continue estancada i augmentant el forat en els recursos municipals, podríem donar eixe 
suport. Perquè, al final, açò té conseqüències, i les conseqüències d’esta política va a ser el 
fet d’haver de retallar 500.000 euros del pressupost del 2022 i haver d’aprovar el pressupost 
del 2023 amb un superàvit de vora 2 milions d’euros.

Per tant, eixes conseqüències volem corregir-les. I li demanem al govern que les corregisca. 
Per això, li faig una proposta a la senyora regidora d’Hisenda. Si es compromet a presentar 
un esborrany de pressupost abans del 15 d’octubre; és a dir, a complir el que marca la 
legislació per poder tindre temps de veure de quina forma volen remuntar esta situació via 
pressupost, i tenint temps per poder debatre, per poder treballar conjuntament, per poder 
prendre les mesures necessàries que ens permeten remuntar esta situació. Si vosté aprova i 
ens dona la possibilitat de tindre eixe pressupost, eixe esborrany a partir del 15 d’octubre, 
nosaltres no tindrem cap inconvenient a donar-li suport a este compte general. Moltes 
gràcies.

Sra. Moltó: Bé, la meua pregunta és: què té a vore el compte general amb l’elaboració del 
pressupost? Perquè ací, i no és la primera volta que tenim este debat... Però vosté fa com 
Goebbels, per molt que... Un, quan es repetix moltes voltes una mentida, al final pareix una 
veritat, no?

El compte general, al final, del que dona compte és del pressupost que pretenem tancar. Un 
pressupost al qual per cert, vosté no va donar cap tipus de suport ni al qual va ver cap 
aportació, a pesar dels moments dificultosos que estava vivint la nostra ciutadania. 

I nosaltres, mire, tenim una premissa clara: que davant de la dificultat, el que primer havia 
d’estar era l’administració pública. Quines mesures preníem perquè estiguera en primer lloc 
l’administració pública? Doncs, mire, vosté diu que parlava de les inversions que es fan en 
esta ciutat. Les inversions d’un pressupost normal són entre 5 i 6 milions d’euros, i en els 
dos últims anys portem inversions de 13 milions d’euros. Les hem duplicades, quasi 
triplicades, les inversions. Per què? Perquè pensem que davant d’una situació de dificultat, 
l’ajuntament ha de ser el primer que pose tots els mitjans necessaris per a atendre les 
necessitats de la ciutadania. A més, hem estat creant ajudes per a autònoms, pimes, 
comerciants, artesans...; hem creat diferents programes socials com el de la soledat no 
desitjada, també per a fer front a qüestions de mobilitat sostenible i, a més, generem 
inversions que hagen de vore amb la transformació de la ciutat. I això com ho fem? A través 
d’una profunda planificació, a través d’estratègies com Alcoidemà, que li han suposat a este 
ajuntament més de 20 milions d’euros. Més de 20 milions d’euros que no haurien pogut 
vindre perquè ja vosté l’any passat va votar en contra de l’aprovació de comptes. Que això 
és el que es decidix hui ací. No es decidix el que a vosté li done la gana. Es decidix sí 
realment el que està liquidant-se és correcte o no, perquè açò és un document tècnic, i per 
al que li val a l’ajuntament és precisament per poder acollir-se a subvencions. I estem 
parlant del fet que enguany s’han aconseguit més de 20 milions d’euros, als quals, negant-
se vosté, hauria dit «no» a aquesta ciutat. 

A més d’això, a pesar de tot, mantenim una pressió fiscal baixa, amb menys esforç estem 
fent més coses. Tenim bonificacions per a la creació de treball, per a l’energia verda... I 
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intentem sempre que, qui més tinga, més pague. I estan les ajudes a les famílies 
nombroses, monoparentals, ajudes a aturats...

Mire, front al seu missatge catastrofista -que això és el seu missatge, un missatge 
catastrofista-, front a la situació d’incertesa que vivim -perquè vivim una situació actualment 
d’incertesa amb la muntada dels preus de l’energia elèctrica-, jo crec que el millor és aportar 
certeses. I la certesa respecte del que vosté diu és que vam acabar este pressupost, que és 
el que estem votant hui, l’aprovació del compte general, amb un resultat positiu, amb un 
endeutament baix del 45 %, amb un pagament mitjà de 9 dies a les persones i amb execució 
del nostre pressupost corrent del voltant del 90 %.

Per tant, vosté, quan parla d’inversions al 2021, dels 13 milions que tenien pressupostats -
que ja era un pressupost extraordinari per a les inversions-, estem parlant del fet que 4 
milions i mig ja s’havien pagat, perquè quan estem parlant d’execució estem mirant els 
números de les factures que paguem, no estem mirant si eixa obra està adjudicada o no i si 
està executant-se o no, estem mirant els diners que hem pagat a les empreses. Doncs, 4 
milions i mig que s’havien pagat a les empreses i, per exemple, només amb l’obra de Rodes 
són 6 milions. Vosté sap que és un obra que esta adjudicada i que està en execució. Entre 
les dos coses ja sumen 11 milions d’euros.

I respecte del pressupost del 2022 al qual feia referència sobre com està l’execució en el 
segon semestre -una cosa que vosté hauria de saber de quan retem comptes del trimestre-, 
està basant-se, al final, en dades de caràcter provisional. A més, també que a una empresa 
no se li paga fins que certifica eixa obra, perquè, per exemple, vosté està traient ja números 
de factures pagades però, mire, respecte d’un pressupost normal -que seria de 5-6 milions-, 
haver executat o haver pagat factures de 2 milions d’euros aproximadament, podria suposar 
que un 30-40 % d’un pressupost en un any normal està ja executat. Vosté fixe’s en la 
diferència del que vosté diu i no. I, després, vostés fins i tot sumen les quantitats de 
romanents d’altres anys a l’hora de calcular inversions, sumen romanents d’altres anys. Però 
no solament sumen això, sinó que fins i tot sumen les quantitats que anem generant a 
conseqüència de les subvencions que aquest ajuntament va aconseguir, no gràcies a 
vostés, perquè, com li estic dient, gràcies a vostés no hauríem tingut 20 milions d’euros a 
esta ciutat.

I, mire, el finançament de l’Ajuntament vosté sap que es basa en tres qüestions: impostos, 
subvencions, préstec. Com deia, tenim un endeutament baix i, en l’any 2022, i li ho dic 
perquè açò jo crec que ve a col·lació un poc del que vostés estan dient respecte del préstec 
d’enguany, que s’ha reduït i que deixarem de fer inversions. La part bona és que, eixes 
declaracions, vostés les fan sense ni tan sols tindre el més mínim interès per conéixer la 
resposta d’esta regidora, de saber per què s’ha rebaixat eixe préstec. Perquè, mire, una de 
les raons fonamentals és perquè portem més d’un milió d’euros en subvencions d’altres 
administracions i que, per tant, no necessitarem endeutar-nos més, sinó que s’ha aconseguit 
finançament a través d’altres administracions, cosa que, sense aprovar el compte general en 
contra del qual vostés ja van votar l’any passat, no hauria pogut passar.

Vosté, sap molts diners li haurien costat a este ajuntament? Sap molts diners li haurien 
costat a este ajuntament? Mire, li haurien costat els 20 milions euros que li he dit que hem 
aconseguit en subvencions durant estos anys. Vostés li estan costant, per no reclamar a 
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Diputació -que ara, afortunadament, serà obligatori per llei que participen en eixe fons de 
cooperació-... Ja és un milió d’euros menys que ha ingressat este ajuntament i que altres 
poblacions de la Comunitat Valenciana, on les seues diputacions, governades del PSOE, 
estan oferint-los eixe fons de cooperació.

Vostés, en sentències que hem pagat dels seus pufos... portem entre 10-11 milions d’euros 
pagats en eixes sentències.

Vostés, respecte de sentències que també hem guanyat...

Sr. alcalde: Vaja acabant, senyora Moltó

Sra. Moltó:... dels seues pufos portem més de 20 milions que hem estalviat a este 
ajuntament. Vosté vaja fent comptes entre una gestió i una altra.

Sr. Ruiz: Moltes gràcies. La veritat és que, senyora Moltó, no he entés res. Supose que serà 
culpa meua, per descomptat, però no he entés res del que ha estat dient, barrejant 
conceptes, barrejant dades que al final crec que contribuïxen a fomentar eixa posició 
negacionista del que és una evidència. I no perquè ho diga el Partit Popular o no perquè ho 
diga el portaveu del Partit Popular, sinó perquè els indicadors que ens marquen els 
professionals d’este ajuntament, així ens ho diuen, que la situació és complexa. Si volen 
negar-la, arribarà un moment en què esclatarà i les conseqüències poden ser pitjors encara. 

I, sobretot, ens crida l’atenció que vosté ens bonegue perquè no aprovem el compte general. 
Precisament vostés que incomplixen tots els terminis. És a dir, el compte general s’ha de 
remetre abans del 15 de maig, i el van remetre el 6 de juliol. La Intervenció ha d’informar el 
compte general abans de l’1 de juny, i ho va fer l’11 de juliol. Per tant, no ho sé, crec que no 
és la més indicada per a bonegar.

En qualsevol cas, li torne a fer eixa proposta. Entenem que del que ens diu el compte 
general depenen, com a conseqüències, qüestions que s’hauran d’adoptar en el pressupost 
del 23. Imagine’s vosté si té o no vinculació el que fem hui, el que ens diu hui el compte 
general, respecte del pressupost del 23. Per tant, si vostés es comprometen, simplement a 
complir el que marca la legislació abans del 15 d’octubre, tindre l’esborrany per poder 
treballar-lo junts, nosaltres aprovarem el compte general. Gràcies.

Sra. Moltó: Li ho torne a repetir. Vosté hui està decidint un document tècnic, que és 
l’aprovació del compte general, i eixa aprovació del compte general, el què suposa és que 
arriben subvencions a aquest ajuntament.

En un moment de dificultat, en un moment en què les administracions estem acudint a fons 
d’altres administracions, vosté està dient que no a la possibilitat que això vinga; però no 
passa res, igual que ja ho va fer amb el pressupost, quan va votar en contra dels 
pressupostos, els pressupostos, a més, més ambiciosos de la història d’aquesta Corporació. 
Estem parlant, al final, de dos pressupostos d’uns 70 milions d’euros; 140 milions d’euros 
menys que, per a vostés hauria tingut pressupostat aquest ajuntament. I vosté pot basar-se 
dient que, al final, el pressupost el podem traure abans o el podem traure després. Ja li vam 
explicar que la intenció d’aquest govern és, precisament, finalitzar abans la liquidació del 
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pressupost que tenim actualment en marxa, un pressupost ambiciós en un moment de 
dificultat, i que després elaboraríem el pressupost de la Corporació. Però hui això no s’està 
votant ací. Hui, el què s’està votant és l’aprovació de comptes generals. 

I li torne a repetir, davant la barreja que fa vosté -no que faig jo-, perquè vosté al final està 
barrejant el compte general amb què farem amb els pressupostos del pròxim any, perquè a 
vosté jo crec que li preocupen més les eleccions que els documents que té davant de vosté i 
què és el que ha de decidir. 

El que hui està votant vosté ací és la liquidació del pressupost del 2021, de la qual ja s’hi va 
retre compte i que ara s’ha plasmat en un document tècnic. I sap quina és la certesa? La 
certesa és que eixa liquidació acaba amb un resultat positiu, amb un endeutament baix del 
45 %, amb un pagament, que és el que jo deia adés de 9 dies als nostres proveïdors i amb 
una execució del 90 % de la despesa corrent. Això és el que hui està votant vosté ací, no 
està votant el pressupost del 2023. Més que res, perquè tampoc ha votat el del 2022 ni el 
del 2021, perquè quan va votar va ser en contra i sense cap proposta, en un moment de 
dificultat de l’Ajuntament. Jo, al que l’anime, és al mateix que l’animava quan vaig aprovar el 
pressupost d’este ajuntament. L’anime, no ja a sumar, perquè vosté no va sumarà, però, 
almenys, l’anime a no restar.

Sr. alcalde: És cert que l’aprovació del compte general i el resultat és un indicador de la 
situació i de la gestió en un ajuntament. Vaig a donar-li un altre indicador, el seu líder, Carlos 
Mazón, president de la Diputació d’Alacant, té un pressupost de 200 milions d’euros i un 
romanent de 300 milions d’euros. És un indicador que la gestió del senyor Mazón és bona? 
És un indicador que la Diputació d’Alacant fa el que ha de fer i compleix la seua obligació? O 
és un indicador que és una Diputació amb incapacitat per a gestionar? Amb incapacitat per a 
fer arribar els diners als municipis i, per tant, prestar els millors serveis a esta província? Té 
un romanent del 150 % del pressupost. No és capaç ni de gastar-se el pressupost de l’any. 
300 milions d’euros que estan en els bancs de la Diputació parats, parats!, en un moment de 
crisi, en un moment de necessitats, en un moment en què esta província necessita les 
administracions per poder actuar i resoldre els problemes de la província. 300 milions 
d’euros: això és un indicador... de la incapacitat de gestionar. 

Nosaltres, sí, tenim un resultat pressupostari positiu, tenim un romanent negatiu. I ho tenim 
perquè, quan fa falta, l’Ajuntament no deixa a ningú de costat. I ha fet durant estos anys el 
possible i l’impossible per a ajudar les famílies, per a ajudar les empreses, per a poder 
millorar els serveis públics, per a poder millorar les condicions dels nostres treballadors, per 
a fer el que una administració ha de fer: quan hi ha crisi, actuar com a motor de la 
reactivació econòmica i no estar parat a vore-les com venen, com fa el senyor Mazón.

4. 22100/2022 PRESSUPOSTOS I COMPTABILITAT 
DONAR COMPTE DE LES OBLIGACIONS PREVISTES EN LA LLEI 25/2013 DE 27 DE 
DESEMBRE DE LA FACTURA ELECTRÒNICA I CREACIÓ DEL REGISTRE 
COMPTABLE DE FACTURES DEL SECTOR PÚBLIC, SEGON TRIMESTRE DE 2022.
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Ley 25/2013, de 27 de julio, de impulso de la factura electrónica y creación del registro 
contable de facturas en el Sector Público y que en su artículo 10 establece: 

Actuaciones del órgano competente en materia de contabilidad.

Los órganos o unidades administrativas que tengan atribuida la función de contabilidad en 
las Administraciones Públicas:

1.- Efectuarán requerimientos periódicos de actuación respecto de las facturas pendientes 
de reconocimiento de obligación, que serán dirigidos a los órganos competentes.

2.- Elaborarán un informe trimestral con la relación de las facturas con respecto a los cuales 
hayan transcurrido más de tres meses desde que fueron anotadas y no se haya efectuado el 
reconocimiento de la obligación por los órganos competentes. Este informe será remitido 
dentro de los quince días siguientes a cada trimestre natural del año al órgano de control 
interno.

En base a lo anteriormente expuesto  se ha solicitado a las unidades presupuestarias la 
justificación de la falta de tramitación de los reconocimientos de la obligación de las facturas 
que han transcurrido más de un mes desde su anotación en el registro de facturas, meses 
de abril, mayo y junio de 2022.

Por todo ello, el Pleno de la Corporación queda enterado del informe del segundo trimestre 
de 2022 de las facturas que han transcurrido más de tres meses desde su anotación en el 
registro de facturas y no se ha tramitado el correspondiente reconocimiento de la obligación, 
con el siguiente detalle:

Ejercicio: 2022 Trimestre:  Segundo

Facturas o documentos justificativos que al final del trimestre, hayan transcurrido 
más de 

tres meses desde su anotación en el registro de facturas y no se hayan tramitado los
correspondientes expedientes de reconocimiento de la obligación

Pendiente de 
reconocimiento

obligación

Facturas o documentos justificativos que al 
final del trimestre, hayan transcurrido más 

de 
tres meses desde su anotación en el 

registro de facturas y no se hayan 
tramitado los

correspondientes expedientes de 
reconocimiento de la obligación

Periodo medio
operaciones
pendientes

reconocimiento
(PMOPR) Número Importe

 total

Gastos corrientes en Bienes y Servicios 105,62 6 26,703,37
Inversiones reales 105,00 3 -283.425,61
Sin desagregar 128,16 57 144.497,76
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TOTAL 75,03 66 -112.224,48

5. 23880/2022 PRESSUPOSTOS I COMPTABILITAT 
MODIFICACIÓ DE CRÈDIT AL PRESSUPOST MUNICIPAL DE 2022 PER SUPLEMENTS, 
EXP.: 2.08.2022/056.
Se propone la incoación de un expediente de modificación presupuestaria. Se considera que 
debe ser inmediata la disponibilidad de los créditos en razón del excepcional interés general 
en la realización de los. Se indica que los créditos de las aplicaciones presupuestarias que 
se pretenden minorar es reducible y no van a ser utilizados en lo que resta de ejercicio.

Al respecto se manifiesta:

 El gasto es específico y determinado.

 No puede demorarse a ejercicios posteriores.

 El crédito no comprometido en las partidas correspondientes es insuficiente para 
hacer frente al gasto.

El gasto se financia con:

 Bajas de otras partidas no comprometidas.

Visto lo dispuesto en los artículos 177 R.D.Leg. 2/04 y 35-38 RD 500/90 y en la base 11 de 
ejecución del presupuesto.

Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Gobernación y Régimen Interno, 
el Pleno de la Corporación, por mayoría, con los votos a favor de los concejales del grupo 
municipal SOCIALISTA (12), y la abstención de los concejales de los grupos municipales 
PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1), 
GUANYAR ALCOI (1) y VOX (1) y el concejal no adscrito el Sr. Marcos Eduardo Martínez 
Coloma (1), adopta los siguientes acuerdos: 
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Primero.- Aprobar el expediente de modificación de crédito al Presupuesto Municipal de  
2022 por suplementos nº 2.08.2022/056, que se financiará con bajas de otras partidas, con 
el siguiente detalle:

Aplicación Descripción Proyecto Importe Financiación

31.750,92 Ptmo.Caixabank 19 31.750,92

2.616,59 Ptmo Cajamar 21-1 2.616,59

1.676,04 Ptmo.BBVA 16-1 1.676,04

2.212,30 Ptmo.BBVA 17 2.212,30

08413 16400 62200
CONSTRUCCION NICHOS 
CEMENTERIO

2022 2 U13 2

3.373,26

41.629,11

Ptmo.BBVA 18 3.373,26

08311 92000 21200
MANT.ORD.C.CONSISTOR./
EDIF.

1.300,00 1.300,00 1.300,00

Total suplemento de crédito 42.929,11 42.929,11 42.929,11

2019 2 U13 3 -16.235,50 Ptmo.Caixabank 19 -16.235,50

2021 2 U13 2 -2.616,59 Ptmo Cajamar 21-1 -2.616,59

2016 2 U11 19 -1.676,04 Ptmo.BBVA 16-1 -1.676,04

2017 2 U11 7 -2.212,30 Ptmo.BBVA 17 -2.212,30

08413 16401 62300 REFORMAS CEMENTERIO

2018 2 U11 17 -3.373,26

-26.113,69

Ptmo.BBVA 18 -3.373,26

08413 16401 62300
HORNO INCINERADOR 
CEMENTERIO

2019 2 U13 2 -15.515,42 -15.515,42 Ptmo.Caixabank 19 -15.515,42

03347 33740 21200
MANT.ORD.EDIF.JUVENTU
D

-1.300,00 -1.300,00 -1.300,00

Total financiación con bajas -42.929,11 -42.929,11 -42.929,11

Segundo.- Esta aprobación está sujeta a los mismos trámites y requisitos que los 
presupuestos. En su tramitación se aplicarán las normas sobre información, reclamaciones y 
publicidad  aplicables a la aprobación de los presupuestos. 

6. 18281/2022 PRESSUPOSTOS I COMPTABILITAT 
APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS. EXP: 2022/07.
Vista la relación con las propuestas de gastos realizadas en el ejercicio anterior, que 
constan en la relación Q/2022/10.005 por un importe total de 11.203,60 €.

Visto el informe del Interventor Accidental, de fecha 18/08/2022, en el que se manifiesta:

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745116124021410 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

“En relación a las propuestas de gastos realizados en el ejercicio anterior, y que constan en 
la relación: relación Q/2022/10005 por un importe total de reconocimiento de obligaciones 
(ADO) de 11.203,60, siendo 1.171,50 € por servicios, 155,02 € por suministros, 381,15 € por 
obras y 9.495,93 € por obligaciones patrimoniales se tiene  que informar que:  

   PRIMERO: El articulo 163 del Texto Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas 
Locales aprobado por Real decreto legislativo 2/2004, de 5 de marzo, (TRLRHL) establece 
que “El ejercicio presupuestario coincidirá con el año natural y a el se imputaran: b) las 
obligaciones reconocidas durante el mismo”.

    SEGUNDO: El art.176.1 del mismo texto dispone que: “Con cargo a los créditos del estado 
de gastos solo podrán contraerse obligaciones derivadas de adquisiciones, obras o servicios 
y demás prestaciones o gastos en general que se realicen en el año natural del propio 
ejercicio presupuestario”. 

No obstante lo dispuesto anteriormente, el articulo 26.2 c) del Real Decreto 500/90, 
determina que se aplicarán a los créditos del Presupuesto vigente, en el momento de su 
reconocimiento, las obligaciones procedentes de ejercicios anteriores, a que se refiere el art. 
60.2 del mismo Real Decreto, atribuyendo su competencia al Pleno de la Entidad, para el 
reconocimiento extrajudicial de créditos siempre que no exista dotación presupuestaria.

Los contratistas a que hace referencia la relación son:

- JUAN BAUTISTA CASTELLÓ ANDRÉS: las facturas ascienden a 381,15 €.

Consta informe del Departamento de I.G.S, de 4-07-2022, en el que se indica que las 
facturas de fecha 28 de diciembre de 2021 no se presentaron en el registro  de facturas del 
ayuntamiento en 2021, corresponde a gastos producidos en el ejercicio 2021.
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- M.ª JOSÉ FERNÁNDEZ DE TERÁN, presenta factura por suministro de productos de 
jardines, por importe de 49,61 €.

Consta informe del Departamento de I.G.S. de 29-06-2022, en el que se indica que la 
factura de fecha 31-12-2021, tuvo entrada en registro de facturas el 23-06-2022 y 
corresponde a gastos producidos en el ejercicio 2021.

- JOSÉ ÁNGEL CÓRDOBA RAMOS, presenta factura por servicios de restauración de fecha 
3/07/2022, por importe de 150 €.

Consta informe del Jefe del Departamento de Protección Civil, de 20-07-2022, en el que se 
indica que los servicios de restauración se prestaron el 20 de agosto de 2021, si bien se 
desconocen los motivos de que se haya presentado en el Registro de facturas en julio de 
2022.

- PECRES SLU, presenta factura por mantenimiento de ascensores del periodo diciembre 
2021, por importe de 136,52 €.

Consta informe del Departamento de I.G.S. de 1-06-2022, en el que se indica que 
corresponde a un expediente de contratación de tramitación anticipada y que fue adjudicado 
el 26/4/2022. La factura es correcta, correspondiendo a gastos producidos en el ejercicio 
2021.

- SERVICOLOR ONDARA S.L.., presenta facturas por suministro materiales señalización, 
por importe de 105,41 €.

Consta informe del Departamento de Seguridad Ciudadana de 22-06-2022, en el que se 
indica que las facturas de fecha 2021, tuvieron entrada en registro de contabilidad en 
13/6/2022 y 14/06/2022, corresponde a gastos producidos en el ejercicio 2021.

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745116124021410 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

- EN UN PLIS PLAS MUSICA SLU, presenta factura d derechos de autor del espectáculo 
presentado el 12/12/2020  por importe de 433,78 €.

Consta informe del Departamento de Cultura de 26-07-2022, en el que se indica que la 
factura estaba pendiente de presentarla por parte del proveedor.

- ASEGURAMIENTO TÉCNICO DE CALIDAD, presenta factura de fecha 31/12/2021, por 
importe de 51,20 €.

Consta informe del Departamento de I.G.S. de 17-08-2022,que indica que no seha tramitado 
en 2021 porque no la presentaron en el Registro de facturas del ayuntamiento..

- GRUP DANSES CARRASCAL GRUPO DANZAS CARRASCAL, presenta factura por  
importe de 400,00 €.

Consta informe del Departamento de Comercio, de fecha 26-07-2022, en el que se indica 
que la factura  no se tramitó en 2021 por no haber sido presentada en registro de facturas.

- CÁMARA OF. DE COMERCIO E INDUSTRIA DE ALCOY , presenta facturas por importe 
de  9.495,93 €.

Constan informes del Departamento de Innovación de 18-07-2022, en el que se indica que 
la Cámara ha presentado en fecha 14/07/2022 la justificación de los costes a repercutir 
según contrato de alquiler del periodo de julio a septiembre de 2021 y del periodo de octubre 
a diciembre de 2021, siendo las facturas presentads en Registro de contabilidad en fecha 
14/07/2022 correctas.

No se menciona en ningún informe de los Departamentos, que alguna de las obligaciones 
de la relación que se pretende aprobar, se hubieran comprometido de acuerdo con la 
normativa de aplicación (exista fase D o AD aprobada en el ejercicio previo con saldo al final 
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del ejercicio); y cuyas facturas no se hayan podido aprobar por motivos de plazo u otro 
motivo.

    CONSIDERANDO que, de conformidad con los arts.163 y 176 del TRLHL antes citados, la 
necesidad de reconocer obligaciones procedentes de otro ejercicio precisa acudir a su 
aprobación por el Pleno de la Corporación, previo dictamen de la Comisión Informativa 
correspondiente.

CONSIDERANDO que, de acuerdo con lo establecido en el artículo 216.c) , el presente 
reparo se basa en la inexistencia de contrato previo, siendo éste un trámite esencial puesto 
que se trata de servicios que se prestan con carácter permanente y continuado, no 
reuniendo, por tanto, las características de un contrato menor de servicios y/o suministros.

O bien no consta disposición del crédito correspondiente en el ejercicio en que hubiera sido 
procedente.

De conformidad con el los artículos 214 y siguientes el Real Decreto 2/2004, de 5 de marzo, 
por el que se aprueba el Texto Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, 
se emite el presente reparo previo al acuerdo correspondiente debido a la omisión de 
expediente de contratación por el procedimiento que hubiera correspondido de acuerdo con 
la Ley de Contratos del Sector Público ( artículo 37 de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre de 
Contratos del Sector Público y art. 216.2,c del Real Decreto 2/2004 de 5 de marzo), y debido 
a la inexistencia de disposición del crédito en el ejercicio en que hubiera correspondido ( art. 
216.2,c) Real Decreto  2/2004, de 5 de marzo).

Según lo establecido en el artículo 217 b), del  Real Decreto 2/2004, de 5 de  marzo, y 
artículo 12 del del Real Decreto 424/2017, de 28 de abril, por el que se regula el régimen 
jurídico del control interno en la entidades del Sector Público Local,corresponderá al Pleno 
de la Corporación la resolución de las discrepancias dado que se trata de gastos cuya 
aprobación es de su competencia por tratarse de un expediente de reconocimiento 
extrajudicial de créditos.

No obstante, en el vigente presupuesto existe crédito adecuado y suficiente para hacer 
frente a los gastos que se detallan en la relación Q/2022/10005, expediente 2022/07, 
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habiéndose retenido los créditos en las aplicaciones presupuestarias correspondientes del 
ejercicio 2022. 

Por tanto, el Pleno con su superior criterio decidirá lo que estime más conveniente.”

Vistos los arts.163 y 176 del TRLHL, la necesidad de reconocer obligaciones procedentes 
de otro ejercicio precisa acudir a su aprobación por el Pleno de la Corporación, previo 
dictamen de la Comisión Informativa correspondiente.

Visto lo establecido en el artículo 217 b), del Real Decreto 2/2004, de 5 de marzo, el artículo 
12 del del Real Decreto 424/2017, de 28 de abril, y el artículo 60.2 del Real Decreto 
500/1990, por los que se regula el régimen jurídico del control interno en las entidades del 
Sector Público Local: corresponderá al Pleno de la Corporación la resolución de las 
discrepancias dado que se trata de gastos cuya aprobación es de su competencia por 
tratarse de un expediente de reconocimiento extrajudicial de créditos.

Por todo lo expuesto y visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de 
Gobernación y Régimen Interno, el Pleno de la Corporación, por mayoría, con los votos a 
favor de los concejales del grupo municipal SOCIALISTA (12), y la abstención de los 
concejales de los grupos municipales PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), 
CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI (1) y VOX (1) y el concejal no adscrito el 
Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta el siguiente acuerdo: 

Único.- Aprobar el reconocimiento extrajudicial de los créditos que se señalan en la relación 
Q/2022/10.005, por un importe total de 11.203,60 €, que empieza con la operación ADO nº 
920220007983, tercero: SERVICOLOR ONDARA SL, importe: 84,72 € y termina con la 
operación ADO nº 920220007606, tercero: PECRES SLU por importe de 136,52 €; todas 
ellas con imputación a sus respectivas partidas presupuestarias.

7. 22463/2022 PRESSUPOSTOS I COMPTABILITAT 
DONAR COMPTE DE L’EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST MUNICIPAL,    
SEGON TRIMESTRE DE 2022. 
El artículo 16 de la Orden HAP/2015/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las 
obligaciones de suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de 
abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, cuya entrada en vigor (la del 
citado artículo) se produjo el 1 de enero de 2013, regula las obligaciones de carácter 
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trimestral que deben ser remitidas a través de esta Intervención al Ministerio de Hacienda y 
Administraciones Públicas antes del último día del mes siguiente a la finalización de cada 
trimestre.

La información a remitir se efectúa a través de la plataforma informática del propio Ministerio 
y mediante firma electrónica a través de modelos normalizados habilitados al efecto. 

Dicho suministro de información correspondiente al segundo trimestre de 2022, ha sido 
efectuada por la Intervención municipal, dentro del plazo establecido por la oficina virtual del 
Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas.

Por todo lo expuesto, el Pleno de la Corporación queda enterado de la remisión realizada 
que presenta el siguiente resumen:

1) Datos presupuestarios, referentes a gastos e ingresos corrientes y de capital 

actualizados, Resumen clasificación económica.

2) Desglose de ingresos corrientes.

3) Desglose de ingresos de capital y financieros.

4) Desglose de gastos corrientes.

5) Desglose de operaciones de capital y financieros.

6) Remanente de Tesorería.

7) Calendario y Presupuesto Tesorería.

8) Dotación de plantillas y retribuciones.

9) Deuda viva y vencimiento mensual previsto en próximo Trimestre.

10)  Perfil del vencimiento de la deuda en los próximos 10 años.

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745116124021410 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

11)  Beneficios fiscales y su impacto en la recaudación.

12)  Ajustes informe de evaluación para relacionar ingresos / gastos con normas SEC

13)  Detalle de las inversiones financieramente sostenibles (DA 6 LO 2/2012 y DA 16ª 

TRLRHL).

14)  Intereses y rendimientos devengados en el ejercicio (gastos).

15)  Flujos internos.

16)  Movimientos de la cuenta “Acreedores por operaciones devengadas”.

17)  Movimientos de la cuenta “Acreedores de la cuenta “Acreedores por devolución de 

ingresos”.

18)  Intereses y rendimientos devengados (ingresos).

19)  Detalle de gastos financiados con fondos de la UE o de otras AAPP.

20)  Desglose de ingresos corrientes referidos solo a los fondos recibicos de MRR.

21)  Desglose de ingresos de capital y financieros referidos solo a los fondos del MRR.

22)  Desglose de gastos corrientes referidos solo a los fondos recibidos del MRR.

23)  Desglose de operaciones de capital y financieras, solo fondos recibidos del MRR.

24)  Flujos internos referidos solo a los fondos recibidos del MRR,

25)  Movimientos de cuenta “acreedores por operaciones devengadas”, solo fondos 

recibidos del MRR.

26)  Fondos de la Unión Europea recibidos por CCLL. Detalle de cuestionarios 

F.1.1.2/F.1.13.

27)  Ajustes por operaciones  internas entre entidades.

28)  Datos generales del informe de evaluación.
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29)  Resumen análisos de Estabilidad Presupuestaria.

30)  Informe del nivel de deuda viva al final del periodo actualizado.

8. 20563/2022 POLICIA LOCAL 
SOL·LICITUD DE CONCESSIÓ DE DISTINCIONS A POLICIES LOCALS D’ALCOI

SOLICITUD DE CONCESIÓN DE DISTINCIONES A POLICÍAS LOCALES DE ALCOY
Dada cuenta del expediente relativo a la propuesta de concesión de Distinciones a 
funcionarios de Policía Local de Alcoy.

Visto que el Intendente Jefe de la Policía Local de Alcoy ha emitido informe con fecha 6 de 
julio de 2022 en el que consta lo siguiente: 

A día de hoy hay 17 funcionarios de Policía Local (cuyo listado nominal se trascribe mas 
adelante), que han cumplido más de 25 años de servicio, por ello debería proponerse 
otorgarles la Cruz al Mérito Policial con distintivo Blanco, por su trayectoria profesional 
excepcional, distinción recogida en el Artículo 5 del Decreto 124/2013, de 20 de septiembre 
del Consell, al no constar antecedentes desfavorables en su expediente personal, en los 
términos que recoge el aludido artículo 5 según informe de fecha 04/07/2022 remitido por el 
Sr. Director de Recursos Humanos de este Ayuntamiento de Alcoy, siendo los siguientes 
funcionarios de Policía Local:

1. Agente, ACHAU ROMERO, Luis

2. Agente, BLANES CLIMENT, Juan Ignacio

3. Agente, CABALLERO RUIZ, M.ª Lucia

4. Agente, CERDAN RUBIO, Francisco

5. Inspector, COLOMA MAHIQUES, Marcos Vicente

6. Oficial, CUTANDA GARCIA, Pedro Juan

7. Agente, FRANCÉS PASTOR, Gonzalo

8. Agente, GARCÍA ARTERO, José Luis
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9. Agente, JORDÁ MOLINA, Marcos

10. Oficial, LUQUE JUAREZ, José M.ª

11. Oficial, MESEGUER RUBIO, Victor Ramón

12. Agente, MORERA MASCARELL, Vicente

13. Inspectora, PONSODA VERDÚ, Mercedes

14. Inspector, RAMIRO GALLEGO, Manuel

15. Agente, SANCHIS MORALES, Francisco José

16. Oficial, SERRA CAMPILLO, Enrique

17. Agente, TORREGROSA JUAN, M.ª Ángeles

En opinión de la Jefatura si la propuesta de concesión resulta favorable, siempre y cuando 
los plazos se puedan cumplir, se propone como fecha del libramiento de dichos distintivos 
durante la próxima celebración de la festividad del Patrón de la Policía “Santos Ángeles 
Custodios”.

En opinión de esta Jefatura se debe proponer a la Generalitat Valenciana la concesión de 
las distinciones anteriormente detalladas.

Considerando que el otorgamiento de dichas distinciones no implica gasto para las arcas 
municipales ya que son proporcionadas por la Generalitat Valenciana.

Considerando que obra en el expediente informe del Director de Recursos Humanos que 
hace las veces de informe jurídico según se ha indicado verbalmente desde los Servicios 
Jurídicos municipales, en el que indica que examinados los expedientes personales de cada 
uno de los funcionarios propuestos, miembros de la Policía Local del Ayuntamiento de 
Alcoy,  No consta en el expediente personal de cada uno de los 17 funcionarios 
antecedentes desfavorables por cualquier tipo de delito, falta o infracción disciplinaria, 
aunque hayan sido cancelados, de conformidad con lo dispuesto en el artículo 5.1 del 
Decreto 124/2013, de 20 de septiembre, del Consell.
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A la vista de lo anterior así como el dictamen de la Comisión Informativa de Gobernación y 
Régimen Interno, el Pleno de la Corporación, por unanimidad de sus asistentes, con los 
votos a favor de los concejales de los grupos municipales SOCIALISTA (12), PARTIDO 
POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI 
(1) y VOX (1) y el concejal no adscrito el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta 
los siguientes acuerdos: 

Primero.- Estimar la solicitud presentada y por ello proponer a la Generalitat Valenciana 
otorgar la Cruz al Mérito Policial con distintivo Blanco por su excelente trayectoria 
profesional durante un mínimo de 25 años y no obrar antecedentes desfavorables en sus 
respectivos expedientes personales a los funcionariios de Policía Local de Alcoy que se 
detalla a continuación: 

1. Agente, ACHAU ROMERO, Luis

2. Agente, BLANES CLIMENT, Juan Ignacio

3. Agente, CABALLERO RUIZ, M.ª Lucia

4. Agente, CERDAN RUBIO, Francisco

5. Inspector, COLOMA MAHIQUES, Marcos Vicente

6. Oficial, CUTANDA GARCIA, Pedro Juan

7. Agente, FRANCÉS PASTOR, Gonzalo

8. Agente, GARCÍA ARTERO, José Luis

9. Agente, JORDÁ MOLINA, Marcos

10. Oficial, LUQUE JUAREZ, José M.ª

11. Oficial, MESEGUER RUBIO, Victor Ramón

12. Agente, MORERA MASCARELL, Vicente

13. Inspectora, PONSODA VERDÚ, Mercedes

14. Inspector, RAMIRO GALLEGO, Manuel

15. Agente, SANCHIS MORALES, Francisco José

16. Oficial, SERRA CAMPILLO, Enrique
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17. Agente, TORREGROSA JUAN, M.ª Ángeles

Segundo.- Publicar este Acuerdo y notificarlo a la Presidencia de la Generalitat Valenciana y 
a la Jefatura de la Policía Local de Alcoy.  

Tercero.- Facultar al Sr. Alcalde o Concejal que le sustituya a la firma de cuanta 
documentación sea necesaria para hacer efectivo lo acordado en el presente expediente. 

9. 23461/2022 SECRETARIA GENERAL 
MODIFICACIÓ DE REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN ÒRGANS 
COL·LEGIATS
En la sesión extraordinaria del pleno de 5 de julio de 2019, se acordó designar a los 
representantes de este Ayuntamiento en los órganos colegiados en que debe estar 
representada la Corporación. Dicha representación ha sido modificada posteriormente por 
acuerdos del pleno de 06-09-2019, 04-10-2019 y 04-06-2021.

Vista la propuesta realizada por el portavoz del grupo municipal GUANYAR ALCOI, de fecha 
05-08-2022, en la que se propone un cambio de sus representantes en el Consejo Agrario 
Municipal de Alcoy, en la Comisión de Seguimiento de la Concesión de la Gestión Indirecta 
del Servicio de Abastecimiento de Agua Potable, en el Consell de Benestar Social y en el 
Consell de Cultura d’Alcoi, y con el fin de actualizar la representación de la Corporación en 
los citados órganos colegiados,

Visto el informe de la Secretaria General de fecha 12 de agosto de 2022.

Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Gobernación y Régimen Interno, 
el Pleno de la Corporación, por unanimidad de sus asistentes, con los votos a favor de los 
concejales de los grupos municipales SOCIALISTA (12), PARTIDO POPULAR (4), 
COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI (1) y VOX (1) 
y el concejal no adscrito el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta los siguientes 
acuerdos: 

PRIMERO.- Designar a los representantes de este Ayuntamiento en los siguientes 
órganos colegiados:
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CONSEJO AGRARIO MUNICIPAL DE ALCOY

Concejal Representante Suplente: MAURO COLOMINA SOLER, en sustitución de  
Sandra Obiol Francés.

COMISIÓN DE SEGUIMIENTO DE LA CONCESIÓN DE LA GESTIÓN INDIRECTA 
DEL SERVICIO DE ABASTECIMIENTO DE AGUA POTABLE

Concejal Representante Suplente: MAURO COLOMINA SOLER, en sustitución de 
Sandra Obiol Francés.

CONSELL DE BENESTAR SOCIAL

Concejal Representante Titular: MAURO COLOMINA SOLER, en sustitución de 
Sandra Obiol Francés.

CONSELL DE CULTURA D’ALCOI

Concejal Representante Suplente: MAURO COLOMINA SOLER, en sustitución de 
Sandra Obiol Francés.

Se mantienen el resto de delegaciones realizadas según los acuerdos plenarios de 
05-07-2019, 06-09-2019, 04-10-2019 Y 04-06-2021

SEGUNDO.-  Notificar este acuerdo a los Concejales y a los organismos 
colegiados afectados.

10. 22863/2022 SECRETARIA GENERAL 
DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA DES DE LA NÚMERO 3747 
FINS A LA NÚMERO 4132 DEL PERÍODE 2022.
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De conformidad con el artículo 42 del vigente Reglamento de Organización, Funcionamiento 
y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, se da cuenta a la Corporación de todas las 
resoluciones de la Alcaldía adoptadas durante las siguientes fechas:

 Del 21 de julio de 2022, núm. 3747, al 24 de agosto de 2022, núm. 4132

El Pleno de la Corporación queda enterado.

11. 23401/2022 SECRETARIA GENERAL 
DONAR COMPTE DE LA INCORPORACIÓ D'UN REGIDOR AL GRUP MUNICIPAL 
"GUANYAR ALCOI"
De acuerdo con lo dispuesto en los artículos 25 y 26 del Reglamento de Organización, 
Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, se da cuenta al Pleno de la 
incorporación del concejal MAURO COLOMINA SOLER al Grupo Municipal “GUANYAR 
ALCOI”.

El Pleno de la Corporación queda enterado.

12. 23411/2022 SECRETARIA GENERAL 
DONAR COMPTE DEL CANVI DE PORTAVEUS DEL GRUP MUNICIPAL GUANYAR 
ALCOI
Es dona compte al Ple de l’escrit presentat pel Grup Municipal PODEM, de 29 de juliol de 
2022, pel que posen en coneixement de la Corporació el canvi de Portaveus, de manera que 
el Grup Municipal queda constituït de la següent forma:

Portaveu titular: PABLO GONZÁLEZ GIMENO

Portaveu suplent: MAURO COLOMINA SOLER

El Ple de la Corporació queda assabentat.

13. 23501/2022 SECRETARIA GENERAL 
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DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA EN MATÈRIA DE: 
MODIFICACIÓ DE MEMBRES DE LA CORPORACIÓ EN LA COMISSIÓ DE BEQUES I 
PRÀCTIQUES I EN EL CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL DE LA CIUTAT D’ALCOI.
Se da cuenta al Pleno de la Corporación de las siguientes Resoluciones:

Decreto número 4077/2022, de 16 de agosto de 2022

Decreto número 4077/2022, de 16 de agosto de 2022, del siguiente tenor literal:

“Por Resolución de Alcaldía de 04-07-2019 y núm. 2745/2019, se designó a los 
miembros de la Corporación en la Comisión de Becas de Prácticas y en el Consell 
Econòmic i Social de la Ciutat d’Alcoi (CES), entre otros. Dicha representación ha 
sido modificada posteriormente por resoluciones de Alcaldía núm. 3282, de 2 de 
agosto de 2019, y núm. 2062, de 14 de mayo de 2021.

Con fecha 5 de agosto de 2022, el Portavoz del Grupo Municipal GUANYAR ALCOI 
propone una modificación de los representantes de su grupo en los siguientes 
órganos colegiados: 

ORGANISMOS CONCEJALES

COMISIÓN DE BECAS DE PRÁCTICAS Vocal Representante Titular GM Guanyar Alcoi: MAURO 
COLOMINA SOLER, en sustitución de Sandra Obiol 
Francés.

CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL DE LA 
CIUTAT D’ALCOI

Representante Suplente GM Guanyar Alcoi: MAURO 
COLOMINA SOLER, en sustitución de Sandra Obiol 
Francés.

Visto el informe de la Secretaria General de fecha 12-08-2022.
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Esta Alcaldía, RESUELVE:

PRIMERO: Designar a los miembros de la Corporación que se indican a continuación, 
propuestos por el Portavoz del Grupo Político Municipal GUANYAR ALCOI como miembros 
de los siguientes órganos colegiados:

ORGANISMOS CONCEJALES

COMISIÓN DE BECAS DE PRÁCTICAS Vocal Representante Titular GM Guanyar Alcoi: MAURO 
COLOMINA SOLER, en sustitución de Sandra Obiol 
Francés.

CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL DE LA 
CIUTAT D’ALCOI

Representante Suplente GM Guanyar Alcoi: MAURO 
COLOMINA SOLER, en sustitución de Sandra Obiol 
Francés.

Se mantienen el resto de delegaciones realizadas en dicho órgano según los decretos núm. 
2745/2019, de 4 de julio de 2019, núm. 3282/2019, de 02-08-2019 y núm. 2062/2021, de 14-
05-2021.

SEGUNDO: Dar cuenta de esta resolución en la primera sesión plenaria que tenga lugar, y 
publicar su texto en el Boletín Oficial de la Provincia.

TERCERO: Notificar este acuerdo a los Concejales y a la Comisión de Becas de Prácticas 
y al Consell Econòmic i Social de la Ciutat d’Alcoi.”

El Pleno de la Corporación queda enterado.
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14. 24455/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTES-PREC: REPARACIÓ ESLLAVISSAMENTS BENIATA

Llig les preguntes i el prec el Sr. Ivorra, portaveu del Grup Municipal Compromís Alcoi.

Sr. Ivorra: Gràcies, senyor alcalde. Bon dia, companys i companyes de la Corporació i a 
tota la gent que ens segueix per les xarxes socials.

«Al passat abril una solsida a la Beniata va obligar a tallar el carrer al trànsit. Per sort 
aquesta solsida sols va afectar a un parell de vehicles que hi havien aparcats. Els veïns 
venen avisant des de fa temps que aquesta vessant està inestable, i que arbres, pedres i 
terreny van movent-se amb els episodis de pluja i hi ha possibilitat de despreniments amb el 
perill que això comporta a residents i vianants de la zona.

En maig es parlava de dues opcions per a l’estabilització de la Beniata, i en la passada visita 
del President de la Generalitat es va parlar de la construcció del Conservatori de Música al 
solar de Maquinària Ceres.

A hores d’ara no hi ha hagut cap moviment a la zona des de que es va obrir un carril al 
trànsit de la Beniata.

Així que formulem  davant el ple de l’Ajuntament d’Alcoi les següents

PREGUNTES

Quines accions s’han realitzat per posar en marxa el projecte del Conservatori de Música a 
l’esmentada ubicació?»

Sr. Silvestre: Sí, bon dia a totes i a tots els que ens segueixen per xarxes socials i als 
companys i companyes de Corporació. Gràcies, senyor Alcalde.

Bé, l’Ajuntament d’Alcoi ha estudiat la viabilitat del projecte a la ubicació proposada que 
vosté esmentava, s’hi ha encarregat una memòria valorada i s’han mantingut reunions 
directament, per l’alcalde, tant amb la Conselleria d’Educació com amb la Presidència de la 
Generalitat, per a la seua inclusió dins del Pla Edificant.

Sr. Ivorra:  «S’ha redactat ja el projecte de construcció del Conservatori seguint la normativa 
vigent  per a aquest tipus de docència?»
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Sr. Silvestre: Bé, jo crec que aquesta pregunta sobra o està un poc fora de lloc, perquè 
disposem d’uns tècnics molt capaços i eficients en aquest ajuntament, i que, evidentment, 
tenen en compte els treballs i els projectes amb les normatives actuals. Entre altres coses, 
per no haver de fer la feina dos voltes o no perdre el temps. De vegades, a voltes, em 
sembla que això, que no pensen el que pregunten, i em sembla un poc increïble. 

El projecte de construcció, com vosté sap, no està redactat; però sí que està redactada una 
memòria valorada, que s’ha fet d’acord amb les indicacions tècniques de la Conselleria 
d’Educació per als conservatoris de música.

Sr. Ivorra: «Davant aquest anunci, ja tenim data per a que la Conselleria d’Educació 
assumisca el Conservatori Municipal de Música?»

Sr. Silvestre: El 8 de juliol, el nostre president, Ximo Puig, va anunciar que es farà el 
conservatori i formarà part, aquest projecte, de l’ampliació de 700 milions d’euros en la 
dotació per al Pla Edificant, i que supose que ja estarà aprovat. I, a més a més, l’inste, a 
vosté, perquè..., si realment té pes a la Conselleria d’Educació, perquè quan estiga en la 
plataforma este projecte, accelerem al màxim el que seria la delegació de competències i, a 
partir d’ací, portem endavant el que seria aquest projecte. Sabem que el conservatori és un 
conservatori de referència a tota la comarca, i entre tots hem d’espentar i donar suport a 
totes les millores que es puguen produir pel que fa a este conservatori.

Sr. Ivorra: «Quin és el termini d’inici de les licitacions i de les obres?»

Sr. Silvestre: Sí, com ja li he dit, és un procés. Si vosté coneix el que és el procés dels 
Edificant, ja saben que açò du tota una sèrie de passos administratius que encetem des de 
l’ajuntament i des de la Conselleria. En este cas, la Conselleria d’Educació anirà donant-nos 
el vistiplau i anirem avançant en tot el que és el projecte.

Sr. Ivorra: Realitzem el següent prec.

«PREC

Realitzar inspeccions de manera periòdica per avaluar la situació de la vessant i fer les 
accions necessitaries de manera urgent per evitar més solsides a la zona, davant els pròxims 
períodes de pluges a la tardor.»

Sr. alcalde: Al prec li contestarà el senyor Martínez.
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Sr. Jordi Martínez: Moltes gràcies. Bon dia a totes i a tots.

Sí, sobre les inspeccions, nosaltres, en les qüestions que tenim ara pendents, com puga ser 
tant Santiago Payá com el vessant de la Beniata, anem fent un seguiment continu per vore 
l’evolució que estan tenint estes intervencions que estan pendents, sobretot perquè ve 
època de pluges i ens preocupa l’estat d’eixes dos localitzacions de la ciutat. Per tant, li 
acceptem el prec, però s’està realitzant pels tècnics municipals el seguiment oportú.

Sr. Ivorra: Ens alegrem que es facen les inspeccions, perquè és una situació de perill que, 
com bé reconeix el regidor, que és el que està passant. Però entenem que s’haurien de fer 
les obres necessàries urgents, de manera urgent, que és el que demanem en el prec perquè 
no passe el que va passar en el mes d’abril, que no puga passar el què ha passat ara mateix 
en este període de pluges, en esta tempesta que va haver fa uns dies, i pensem que és de 
forma urgent. I vosté sap i ens consta que els veïns els han reclamat els fets, i que tenen un 
acord amb la universitat per portar-ho a terme i que volen fer-ho conjuntament, i esperem 
que així es faça.

I respecte a les preguntes que ens ha fet abans, quan parlava de quin és el termini d’inici de 
les licitacions de les obres, ens ha dit que és un procés que està passant... que és un procés 
de l’Edificant, però entenem que no es pot fer l’Edificant fins que l’edifici, és a dir, fins que el  
conservatori no en siga propietat, no? L’edifici, mentre no siga propietat de la Conselleria, i 
poden consultar-ho... ho poden consultar, ho poden consultar... mentre no siga propietat de 
la Conselleria, mentre no siga dependent de la Conselleria directament, no es pot fer, 
perquè el pla Edificant és únicament i directament per a edificis que contempla la 
Conselleria, i així ho pot vore en els edificis que s’han fet al llarg del País Valencià. Si hi ha 
cap dubte, com bé ha dit el senyor Vilaplana... -perdó, senyor Silvestre-, el que hauríem de 
fer és oferir... i estem a la seua disposició per poder anar directament i posar-nos en 
contacte amb la Conselleria... de parlar amb la consellera, la senyora Tamarit, per parlar de 
qualsevol dubte i no de... per parlar de qualsevol motiu o problemàtica que puga tindre, que 
estem a la seua total disposició per a parlar amb ells.

Sr. Jordi Martínez: A vore, li conteste jo el prec, que és... Els precs els contesta... No, la 
pregunta... Però li conteste també la pregunta.

Jo m’imagine que qualsevol expedient tècnic comptarà amb..., venint de qui va vindre 
l’anunci, que és del president de la Generalitat, amb la col·laboració de totes les 
conselleries, i en la manera de resoldre la màxima quantitat de problemes que ixen en este 
expedient i en qualsevol expedient de la nostra administració. Però que jo estic segur que 
vosté estarà totalment d’acord amb esta decisió, la impulsarà i serà un dels col·laboradors 
perquè açò, este conservatori, vaja endavant.
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I, sobre el què deia vosté, que no ha dit res, sobre el tema del seu prec, comentar-li que 
nosaltres serem el més eficients possible, i prendre’m una sèrie de decisions si considerem 
que les actuacions tècniques que s’han d’assolir tant en la Beniata com en el Santiago Payá 
no les fan els que han de fer-les. Per tant, estem pendents d’eixe vessant. Jo crec que als 
qui més ens preocupa això -a part dels veïns- és a tots nosaltres, els que estem hui ací 
asseguts en esta Corporació, perquè no depén de nosaltres actualment la resolució d’un 
dels problemes, que és el del vessant de la Beniata. Els que estem patint eixe patiment, 
valga la redundància, del veïns, som nosaltres. Per tant, estem pendents i actuarem. Quan 
vosté parla d’urgència, vosté també coneix quins són els terminis urgents de l’administració. 
No són els terminis urgents del món. Els terminis urgents o d’emergència de l’administració 
són molt distints al que la gent del carrer té assumit com a termini urgent.

15. 24457/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREC: REPARACIÓ VORERA PONT PETXINA

Llig el prec el Sr. Ivorra, portaveu del Grup Municipal Compromís Alcoi.

«El pont de la petxina mostra des de fa mesos problemes a les voreres.

Les pastilles de formigó de les voreres van desapareixent i queden forats que poden 
provocar caigudes i lesions als vianants.
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Podem  observar aquests problemes a les dues voreres del pont.

Així que sol·licitem davant el ple de l’Ajuntament d’Alcoi el següent:

PREC

Procedir a la reparació d’aquestes voreres tan aviat com siga possible»

Sr. Jordi Martínez: Sí, li acceptem el prec. Com diu vosté, la vorera del pont de la Petxina. 
Però, altres voreres de ponts, també estem observant últimament que, probablement, l’ús de 
la maquinària que utilitzem en la neteja afecte també al que és... I sí, que hi ha moltes més 
manisetes soltes en el que és la ciutat. De totes formes vosté sap que esta mateixa 
setmana..., perdó, este mateix mes d’agost es va aprovar l’adjudicació definitiva del 
contracte de manteniment de voreres i paviments, que es va adjudicar este mes. I jo crec 
que, dins dels terminis de l’administració -que ara tenim un mes per a fer tot el que és 
l’apilament de materials i presentar tota la documentació-, començaran els treballs a partir 
d’este mes de setembre. També és cert, i vostés i tots van fer ací una declaració institucional 
en la qual eren els veïns els que decidirien quines eren les actuacions que haurien de fer-se  
a través d’eixa brigada, i jo espere que esta siga una de les que s’aproven en eixe calendari.
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Sr. Ivorra: Gràcies per aprovar el prec. Entenem que no és una qüestió que puguen 
declarar els veïns o que es puga fer una qüestió que es presente en una llista per a temps, 
perquè entenem que pot ser perillós per la zona on està. Per la zona on està, passen 
persones, passen veïns, els forats que hi ha poden generar en algun moment un accident o 
bé la possibilitat de caure a la via per on passen els vehicles o poden tindre algun accident 
les persones per la zona estreta i la situació en què es troba. Aleshores, entenem que és 
una qüestió d’urgència, és una qüestió de perill real per als veïns. Aleshores, per això 
demanem que es faça amb la major celeritat possible. 

Entenem que el contracte... Som coneixedors que el contracte de voreres, el contracte que 
han tret ara en el mes d’agost, som coneixedors que es posarà en pràctica ara al setembre, 
com vosté ha dit. Que es posarà i es farà; però entenem que esta és una prioritat de la 
ciutat, de la zona i per la perillositat que puga tindre per als vianants, i entenem que haurien 
de fer-ho amb la major celeritat i rapidesa possible.

Sr. Jordi Martínez: Moltes gràcies. Mire, jo pensava el mateix. Jo, quan es va proposar eixa 
declaració institucional que després... bé, o eixa moció, que després es va convertir en 
declaració institucional, jo pensava l’argument que ha dit vosté. Açò és urgent, i m’imagine 
que serem capaços de... Però com vam quedar que... Com vam quedar que nosaltres, els 
tècnics municipals... Sí, però ací qui havia de decidir de veritat era eixe consens que ha 
d’haver amb les entitats veïnals. Aleshores, jo he de fer complir els acords que prenen tots 
ací, no? I, per tant, intentarem que siga el més ràpid possible. Però vosté, vosté, és el primer 
que eixa reflexió que ha fet hui l’havia d’haver feta eixe dia. I saber distingir què és l’urgent 
de l’important. Diferenciar l’urgent de l’important. Però com no ho van voler, i tots els qui 
estem ací som corresponsables d’eixa decisió. Nosaltres ara hi traslladarem esta, com una 
actuació més -que jo crec que és urgent. Jo considere que és urgent, esta i moltes. Però, bé, 
hi haurà qui ens marcarà un poc l’agenda, que està bé també, no? Igual nosaltres estem 
equivocats, senyor Ivorra. Igual, nosaltres..., igual açò no és tan urgent per a la resta de 
ciutadans.

16. 24462/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREC: ELIMINACIÓ AILANTHUS ESTRUCTURES DE PONTS 

Llig el prec la Sra. Guillem, regidora del Grup Municipal Compromís Alcoi.

«En diferents ocasions hem sol·licitat l’actuació per eliminar les plantes d’Ailanthus que 
creixen en els estreps del Pont del Viaducte.

Aquesta espècie té una capacitat d’arrelar i anar obrint escletxes entre les pedres amb gran 
facilitat. En el cas de les infraestructures importants com son els ponts de la nostra ciutat, 
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permetre el creixement d’aquestes espècies pot arribar a comprometre la integritat de 
l’estructura si no s’actua ràpidament.

Al cas del Viaducte hem de dir que es va actuar a l’estrep de l’escola industrial, però en 
canvi no s’ha actuat al que dona al Teatre Calderon, que porta vora 4 anys creixent 
lliurement i ha desplaçat els blocs de pedra de l’estructura.

Ara hem observat que aquesta espècie invasora està arrelant igualment al pont de 

Cervantes.

Permetre el creixement descontrolat d’aquesta espècie a les infraestructures de la nostra 
ciutat pot arribar a produir grans costos de reparació. Reparar els estreps o pilastres dels 
ponts poden ser obres de gran importància, que per contra d’actuar a l’inici del creixement 
redueix dràsticament els costos.

Així que sol·licitem davant el ple de l’Ajuntament d’Alcoi el següent:

PREC

Realitzar una neteja d’Ailanthus del pont de Cervantes i del Viaducte, tan aviat com siga 
possible.

Realitzar inspecció de la resta de ponts de la nostra ciutat amb la finalitat de detectar més 
plantes d’Ailanthus o d’altres espècies i procedir a la seua neteja i eliminació definitiva.»
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Sr. Jordi Martínez: Sí, acceptem el prec. De fet, en algun altre dels dos casos que vosté 
diu, ja per part del regidor Martínez es va traslladar en el pont del Viaducte, que és cert que 
a la part... fa un temps vam fer una intervenció en la part del barri del pont del Viaducte més 
pròxima, i ara en tenim una pendent. Els tècnics municipals, arran d’aquella intervenció que 
ens va demanar el senyor Martínez, ho han mirat. I, ara en dir vostés també això de 
Cervantes, ho farem.

Són temes complicats. Vull dir: són temes complicats perquè estes espècies són de les 
que..., jo no sé quina manera tenen de llevar-ho, és continu. En el CADA tenim una figuera, 
que jo crec que hauríem de deixar-la créixer ja i assumir-la com a tal, no hi ha manera de 
llevar-la d’allí en les parets del CADA.

Per tant, seguirem treballant. Acceptem el prec i ens comprometem a actuar ja en el màxim 
possible que puguem.

Sra. Guillem: Doncs, moltíssimes gràcies. Li havia dut unes fotos perquè veiera, perquè 
estaven més de prop, perquè veiera com estaven. Estic d’acord que... Sé que són unes 
plantes que són bastant difícils i que tornen a créixer. I no solament el senyor Martínez ho 
havia dit; de fet, nosaltres, en la passada legislatura, Compromís ja va demanar a les 
comissions que llevaren les plantes d’ailant al pont del Viaducte, i va ser acceptat per aquest 
govern.

Per tant, nosaltres, realment, bé, estem agraïts perquè ho accepten. 

17. 24464/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTES-PREC: ACTUALITZACIÓ DEL PLA D’ACCIÓ COMERCIAL

El Grup Municipal Compromís Alcoi presenta les següents preguntes i prec:

«A setembre de 2019, Compromís va presentar un prec per demanar una actualització del 
Pla d’Acció Comercial (PAC) actual, que enguany compleix 11 anys.

Durant aquests 11 anys del PAC, la zona comercial del centre ha comptat amb canvis com 
la conversió en zona de vianants d’alguns carrers, i canvis en el transit.

Igualment en zones com el carrer Entença, s’han fet actuacions sobre la morfologia del 
carrer, a la Zona nord s’han ampliat voreres en altres carrers.

A més de la pandèmia de la Covid 19 i ara els problemes esdevinguts per l’augment del preu 
dels carburants i la crisi d’Ucraïna han afectat als preus dels productes i als hàbits de 
compra del la població en general.
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El PAC és una eina que mostra les dades existents sobre l'oferta comercial, identificant les 
possibles mancances i proposant les solucions més idònies que, aplicades de forma 
progressiva, afavorisquen un equipament ajustat a la demanda existent.

Si aquest PAC no està contínuament actualitzant-se, cap la possibilitat que les solucions que 
vagen aplicant-se als problemes detectats en el moment de la seua redacció no tinguen la 
utilitat desitjada. Tal com va dir la regidora «des del departament estan realitzant-se accions 
i línies de subvencions i incentius» i així doncs, pensem que el PAC és un document viu, un 
full de ruta on també es parla del model de ciutat que volem. Igualment el PAC és un test de 
la realitat comercial i de l'eficàcia de les polítiques públiques i privades a les zones 
comercials.

Som conscients que des de la regidoria se'ns va emplaçar a la finalització del Pla d'Acció 
Territorial (PAT) per a la realització del nou PAC, però des de Compromís considerem que 
vist l'endarreriment que aquest Pla d’Acció Territorial està duent, i que l’actual PAC que 
s’està fent valdre per part de la regidoria està obsolet ―Sr. Alcalde: Si s’arrima un porquet 
més al micro la sentirem... jo almenys, no la sent molt bé, igual és problema meu―, 
l’actualització es fa... ―Be, no vaig a fer-ho de nou val― l’actualització es fa més que 
necessària per a la correcta aplicació de polítiques d’incentivació de les zones comercials 
d’Alcoi.

A més tots els anys, des de la Conselleria d’Economia Sostenible trauen línies de 
finançament  per a la redacció de PAC, que facilitaria la redacció del nostre, sense cap 
esforç econòmic per a l’Ajuntament d’Alcoi.

Així que preguntem davant el ple de l’Ajuntament d’Alcoi:

Preguntes

 Quins passos s’ha realitzat en aquest sentit, tres anys després?

 «S’ha sol·licitat la subvenció per a la realització d’aquest nou PAC?, en cas afirmatiu 
volem còpia.»

PREC

En cas de no haver-hi cap sol·licitud per a la redacció d’un nou PAC davant la Conselleria, 
demanem al govern realitze tots els tràmits escaients per a la realització d’un nou Pla 
d’Acció Comercial, que estudie i propose noves solucions al comerç local, a la major 
brevetat.»

Llig les preguntes i prec la Sra. Guillem, regidora del Grup Municipal Compromís Alcoi, en 
els següents termes:
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«A setembre de 2019, Compromís va presentar un prec per demanar una actualització del 
Pla d’Acció Comercial (PAC) actual, que enguany compleix 11 anys.

Durant aquests 11 anys del PAC, la zona comercial del centre ha comptat amb canvis com 
la conversió en zona de vianants d’alguns carrers, i canvis en el transit.

Igualment en zones com el carrer Entença, s’han fet actuacions sobre la morfologia del 
carrer, a la Zona nord s’han ampliat voreres en altres carrers.

A més de la pandèmia de la Covid 19 i ara els problemes esdevinguts per l’augment del preu 
dels carburants i la crisi d’Ucraïna han afectat als preus dels productes i als hàbits de 
compra del la població en general.

El PAC és una eina que mostra les dades existents sobre l'oferta comercial, identificant les 
possibles mancances i proposant les solucions més idònies que, aplicades de forma 
progressiva, afavorisquen un equipament ajustat a la demanda existent.

Si aquest PAC no està contínuament actualitzant-se, cap la possibilitat que les solucions que 
vagen aplicant-se als problemes detectats en el moment de la seua redacció no tinguen la 
utilitat desitjada. Tal com va dir la regidora «des del departament estan realitzant-se accions 
i línies de subvencions i incentius» i així doncs, pensem que el PAC és un document viu, un 
full de ruta on també es parla del model de ciutat que volem. Igualment el PAC és un test de 
la realitat comercial i de l'eficàcia de les polítiques públiques i privades a les zones 
comercials.

Som conscients que des de la regidoria se'ns va emplaçar a la finalització del Pla d'Acció 
Territorial (PAT) per a la realització del nou PAC, però des de Compromís considerem que 
vist l'endarreriment que aquest Pla d’Acció Territorial està duent, i que l’actual PAC que 
s’està fent valdre per part de la regidoria està obsolet ―Sr. Alcalde: Si s’arrima un porquet 
més al micro la sentirem... jo almenys, no la sent molt bé, igual és problema meu―, 
l’actualització es fa... ―Be, no vaig a fer-ho de nou val― l’actualització es fa més que 
necessària per a la correcta aplicació de polítiques d’incentivació de les zones comercials 
d’Alcoi.

A més tots els anys, des de la Conselleria d’Economia Sostenible trauen línies de 
finançament  per a la redacció de PAC, que facilitaria la redacció del nostre, sense cap 
esforç econòmic per a l’Ajuntament d’Alcoi.

Així que preguntem davant el ple de l’Ajuntament d’Alcoi:

Preguntes

 Quins passos s’ha realitzat en aquest sentit, tres anys després?»
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Sra. Moltó: Moltes gràcies. 

A vore, senyora Guillem, li desmentiré una cosa, i és que no tots els anys la Conselleria 
d’Economia Sostenible trau línies per a finançament del PAC.

La veritat és que en la regidoria tenim una molt bona comunicació, tant amb aquesta 
Conselleria com amb la Direcció General. Hem tingut unes quantes voltes converses sobre 
la possibilitat que isquen estes línies de subvencions per a redactar el PAC. I el que li he de 
dir és que, ara mateix, el que ens trasllada la pròpia Conselleria és que no és una actuació 
prioritària de la Conselleria i que les actuacions prioritàries que té ara en ment la Conselleria 
són les distintes línies de subvencions que s’estan traient per a pal·liar la situació provocada 
per les distintes crisis, primer la de la Covid i, ara, la del tema de l’eficiència energètica.

Sí, l’Ajuntament està darrere d’açò, com li dic, des de fa anys. I, realment, no estan estes 
línies per als plans d’acció comercial perquè, com vosté bé diu, el més lògic és que primer hi 
haja un pla d’acció territorial del qual pengen els diferents plans d’acció comercial dels 
diferents municipis.

Sra. Guillem: No faré la següent perquè entenc que no ho han demanat, per tant, realitzem 
el següent prec:

«PREC

En cas de no haver-hi cap sol·licitud per a la redacció d’un nou PAC davant la Conselleria, 
demanem al govern realitze tots els tràmits escaients per a la realització d’un Pla d’Acció 
Comercial, que estudie i propose noves solucions al comerç local, a la major brevetat.»

Sra. Moltó: Bé, com li estava dient, a l’Ajuntament seguim a l’espera que isquen ixes línies i, 
en el moment isquen eixes línies, tan prompte com estiguen, evidentment l’Ajuntament s’hi 
acollirà perquè és el primer interessat, com li estava comentant.

Sra. Guillem: Moltes gràcies. Bé, jo li he dit que, almenys des que jo estic ací, des que jo 
estic ací, sí que la Conselleria ha tret aquestes ajudes. Vosté diu que sí que estan esperant, 
i que sí que és una cosa que és prioritària i que treballen en això, i portem 11 anys, 11 anys, 
no? Jo entenc que la regidoria vol, i és veritat, la millora de la ciutat; però considerem que el 
que no podem fer és esperar a fer el nostre pla supeditant-nos a un pla superior que no ha 
arribat. Ara mateix, el seu company acaba de dir que sabem els terminis que són molt llargs; 
per tant, estan presentant-se... bé, prenent-se decisions sense aquest pla territorial i en base 
a un pla local obsolet. 

Han passat moltes coses en els darrers anys que han afectat profundament els hàbits de 
consum i el teixit comercial. Dins de la mateixa línia, ja que va promoure des d’una 

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745116124021410 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

associació de comerciants, li recorde que fa més d’un any i mig que no es convoca la mesa 
del Centre. És un ens creat per a la rehabilitació del Centre a través de totes i cadascuna de 
les accions del pla que l’oficina PATECO va realitzar i els diferents grups que estem ací 
vàrem aprovar. No solament no hem realitzat ni la meitat de les accions allí plantejades, sinó 
que, en la pàgina 32 del document de l’Agenda Urbana -del qual hem parlat avui-, dins 
l’anàlisi DAFO, com a debilitat, es diu «centro urbano degradado y/o en proceso de 
abandono, con frecuencia derivados de un desplazamiento de los hogares jóvenes a barrios 
periféricos de la ciudad». 

Per tant, el que demanem, per favor, ja que no li costa diners a la societat alcoiana i busca el 
benefici de la ciutat, és actualitzar el pla d’acció comercial de la ciutat i començar a prendre 
les decisions segons una ruta planificada i, sobretot, actualitzada als nous models de 
consum i hàbits.

Sra. Moltó: A vore, senyora Guillem, està molt bé que porte preparada la seua intervenció, 
però li estic dient que és que estes ajudes no han eixit, que portem temps parlant tant amb el 
conseller com amb la directora general, i que estes ajudes és que encara no s’han publicat: 
no podem redactar el PAC perquè no estan eixint ajudes. I la pròpia Conselleria està dient 
que ara mateix no és una qüestió prioritària. Que no passa res! Si no em creu a mi -vosté 
sap que és una Conselleria que està en mans de Compromís-, vosté pot parlar amb els seus 
companys i, si vosté aconseguix que isquen eixes ajudes, doncs, benvingudes siguen, 
perquè l’Ajuntament en ningun moment ha dit que no s’hi acollirà.

No sé què te a vore el tema de la mesa del Centre, però bé, si vosté entra en el tema de la 
mesa del Centre, el què li diré és que la mesa del Centre, com vosté sap, es va crear amb 
una finalitat, que era iniciar el procés de conversió en zona de vianants, un procés en el qual 
estem, i no podíem tancar el centre sense fer-hi cap acció prèvia. Abans havíem de fer una 
sèrie d’accions prèvies, com era aconseguir cobrir amb més negocis el centre, aconseguir 
que es rehabilitaren més cases en el centre, posar a to -com s’ha fet- diferents carrers del 
centre. I no és que estem parlant en la mesa del Centre de 300.000 euros, no és que ens 
asseiem allí en un inici a decidir per a redactar una estratègia, sinó que ara estem parlant de 
milions d’euros, com, per exemple, en la zona de baixes emissions, on tenim 2,1 milions per 
a invertir en la zona del centre, i que damunt vindran finançades per altres administracions. 
Vosté esta basant-se en un DAFO que no ha tingut en compte totes les rehabilitacions i 
totes les accions que s’han fet des d’aleshores fins ara.

18. 24467/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTES: BENEFICIARIS BONIFICACIONS PER INSTAL·LACIONS SOLARS

Llig les preguntes el Sr. Ivorra, portaveu del Grupo Municipal Compromís Alcoi
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«Dins les taxes municipal trobem aquesta bonificació a l’IBI:

«... 5.- Gaudiran d'una bonificació del 30% de la quota íntegra de l'Impost, els Béns 
immobles destinats a habitatges o activitats comercials o industrials, en les quals s'instal·len 
sistemes per a l'aprofitament tèrmic o elèctric de l'energia procedent del sol, sempre que la 
instal·lació haja sigut realitzada amb caràcter voluntari i no responga a obligacions derivades 
de la normativa vigent específica en la matèria aplicable en la data d'instal·lació, durant els 
quatre períodes impositius següents al reconeixement de la bonificació. Amb independència 
dels sistemes que s'instal·len la bonificació serà com a màxim del 30% durant els quatre 
anys previstos. ...»

Així que formulem  davant el ple de l’Ajuntament d’Alcoi les següents

PREGUNTES

Quina quantitat de particulars i/o comunitats de veïns s’han acollit a aquestes bonificacions 
durant l’últim any i quina despesa ha suposat?»

Sra. Moltó: Mire, són sol·licituds, estan en procés de resolució i, per tant, la despesa no es 
pot calcular fins que eixes sol·licituds siguen resoltes. Els passaria les dades del SUMA de 
manera que... El què sí que li hem sol·licitat de totes maneres -li ho avance-, al SUMA, és 
vore... perquè hauria d’entrar rebut per rebut per poder fer una estimació. En el moment 
tinguem eixes dades els les podria facilitar.

I, a més, això s’aplicarà -com vosté sap- en el rebut del pròxim any. Perquè tu, enguany, ho 
sol·licites, però s’aplica en el rebut del pròxim any. Enguany tenim, de moment, vora 60 
sol·licituds.

Sr. Ivorra: «Quina quantitat d’empreses o comerços s’han acollit a aquestes bonificacions 
durant l’últim any i quina despesa ha suposat?»

Sra. Moltó: Doncs, mire, tampoc hi ha manera de separar-ho; però bé, les vam... com 
només n’hi havia 60, les vam contar manualment, i vora un 20 % corresponen a distints 
negocis. I, en el tema de l’energia, no. Jo sí que hi voldria afegir una cosa. Jo recorde el 
Partit Popular quan ens deia que, en les bonificacions que havíem regulat, el que passaria 
és que menys gent s’acolliria a les ajudes. Doncs, bé, el 50 % de les ajudes que s’estan 
donant per a la instal·lació de fotovoltaica estan ja en les sol·licituds que estan presentades 
fins al dia de hui, i l’any encara no s’ha acabat.
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19. 24498/2022 GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS 
PREGUNTES I PREC: CARRER VALÈNCIA

El Grupo Municipal Ciudadanos presenta la siguientes preguntas y ruego:

“Sobre el tramo que va desde la entrada norte en dirección a calle Espejo.

 ¿Se ha realizado en alguna ocasión una medición de emisiones contaminantes?

En caso positivo.

 ¿Cuándo fue la última y cuáles son los datos?

En caso negativo.

RUEGO

Que se realicen mediciones para valorar el impacto contaminante que se produce en la

zona.”

Lee las preguntar y ruego la Sra. Rosa García, portavoz del Grupo Municipal Ciudadanos, 
en los siguientes términos:

Sra. Rosa García: Gracias señor alcalde, buenos días a todos, bienvenidos.

“Sobre el tramo que va de la Calle Valencia, pero sobre el tramo que va desde la entrada 
norte y en dirección hacia la calle Espejo.

 ¿Yo querria saber, si se ha realizado en alguna ocasión una medición de emisiones 
contaminantes?”

Sr. Segura: Sí, gracias señor alcalde, buenos días a todos. Pues no, no se ha realizado 
ninguna medición.
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Sra. Rosa García: Sí, pues en ese caso, le querría hacer un ruego:

“RUEGO

Que se realicen mediciones para valorar el impacto contaminante que se produce en la

zona.”

Sr. Segura: Pues en esta ocasión no podemos aceptar el ruego porque no tenemos ninguna 
incidencia en ningún departamento relacionado con la contaminación atmosférica de esta 
zona, y tampoco porque, por la tipología de la via, és una vía ancha y abierta, no se 
corresponde técnicamente con una zona de concentración de emisiones.

Sra. Rosa García: Bueno, ya suponía que iba a contestarme algo así señor Segura.

De todas maneras usted sabe, por que yo les estoy haciendo esta pregunta y por que le 
hago este ruego, y es porque, como sabe, un malestar general… generalizado en todos los 
usuarios conductores que entran a la ciudad, y no pueden utilizar esa vía de entrada a la 
ciudad porque los semáforos no estan sincronizados, lo que conlleva eso es que estén 
contínuamente parando, lo que conlleva el continuo paro es que hayan unas emisiones más 
fuertes de lo normal. Tanto que, a pesar de ser una vía realmente ancha, como usted dice, 
pues los que van a pie, tanto de la subida como la bajada, notan esas emisiones, además 
del gasto que se produce, no solamente las emisiones contaminantes sino el gasto extra 
que se produce en los vehículos en combustible por estar parando y arrancando, y además 
de eso también, el utilizar la vía que tenemos desde la entrada norte por Tirant lo Blanc y no 
utilizar esa vía, simplemente porque no hay una conexión entre los semáforos.

No estamos diciendo, porque ya sabemos el problema que se produce en la calle Espejo, 
que han habido problemas con antelación. No estoy diciendo en este momento que pongan 
el semáforo a una velocidad normal, sino simplemente que los sincronizen, a la velocidad 
que se considere, que la Policia de Tràfico considere junto con el ayuntamiento; però tendría 
que hacerse un estudio, y yo creo que para ello, pues hacer una medición de contaminación 
podría ser útil.

De todas maneras, pues me han dicho que no. Lo intentaremos de otro modo. Gracias.

Sr. Segura: Bueno, decirle que no sabía… su exposición de motivos no la sabía, ahora lo 
ha explicado usted un poco mejor. No tenemos constancia de lo que nos está comentando, 
como le he dicho. Es un tema de los semáforos, pues se puede plantear de otra manera 
quizás. He de decirle que ya se está monitorizando la zona. Hay dos estaciones de medición 
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de parámetros atmosféricos en la Zona Norte. Y que por otro lado, en un futuro, si cambian 
las circunstancias o surge una necesidad, pues se realizarían las mediciones oportunas en 
esta calle o en otras.

20. 24478/2022 GRUP MUNICIPAL PODEM 
PREGUNTES: SEGUIMENT MESURES MUNICIPALS PER FER FRONT A LA INFLACIÓ 

Llig les preguntes el Sr. Ferrándiz, regidor del Grup Municipal Podem.

«Al mes de juliol vam presentar, conjuntament amb els companys i companyes del grup de 
Compromís, una moció a la que els van sumar també altres grups i que va ser aprovada pel 
govern municipal per a desenvolupar mesures i ajudes municipals per protegir a les famílies, 
xicotetes i mitjanes empreses i el comerç local i ajudar a pal·liar els efectes de la crisi 
energètica i la inflació.

Per poder fer un seguiment de les mateixes, volem fer dos preguntes

 En quin punt es troba el desenvolupament d’aquestes propostes?
 Quines comunicacions ha realitzat l’ajuntament d’Alcoi per donar a conèixer aquestes 

mesures a la ciutadania?»

Sra. Moltó: Crec que s’ha saltat la de l’estand de la Glorieta, o la tinc jo després... Val, val. 
Bé, doncs anem a això.

Bé, mire, cal tindre en compte en aquest sentit que la major part de les propostes que ja es 
van presentar al seu dia i, segons es va explicar, ja estaven executant-se o estaven 
contemplades en el moment de l’adopció d’aquest acord. Per tant, respecte de les mesures 
de reclamació a altres administracions, algunes com les bonificacions al transport ja 
estaven, fins i tot, sol·licitades abans del plenari d’agost, i la resta les vam traslladar al 
voltant del 17 d’agost. 

Pel que fa a l’oficina d’assessorament, ja fa temps que funciona. També s’han creat ja les 
subvencions d’ajuda per als parcs de bicicletes, que ja estan publicades; de la de pimes ja 
està eixint-ne una primera línia i, prompte, una altra específica en qüestions d’eficiència 
energètica; els carrils bici de connexió, enguany, veuran la redacció del projecte del vial 
Zona Nord-Eixample-Santa Rosa. Però, a banda, jo crec que la Presidència de Conselleria 
anunciarà unes noves mesures que se sumaran a les mesures que ja està adoptant el 
Ministeri, tant en el transport com en l’excepció ibèrica per a la factura de la llum o en la 
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rebaixa de l’IVA del gas del 21 al 5%. I en l’Ajuntament, a banda, continuem amb 
bonificacions a l’energia verda; vam congelar ja l’any passat impostos i taxes; vam crear 
unes ajudes per a autònoms, comerciants i artesans que enguany han continuat; continuem 
fomentant programes d’ocupació en els quals portem més de 4 milions invertits; seguim 
primant diferents programes socials i subvencions com ara les ajudes a les famílies i 
bonificacions als impostos perquè aquells que menys tinguen menys paguen.

Sr. Ferrándiz: Val, pensava que no tenia un altre torn perquè era pregunta. Simplement, ja 
només quedaria, si puc, respondre a la segona pregunta. Si encara no s’ha fet cap 
comunicació, quines té previstes per donar-les a conéixer a la gent, que al final és -pensem- 
tan important com desenvolupar-les?

Sra. Moltó: Sí, és el que li dic: no ve d’ara. Les accions, a mesura que van executant-se van 
publicant-se i, a través de diferents mitjans de comunicació, per descomptat en web, premsa 
escrita, ràdio, cartelleria, panells informatius digitals... en funció, al final, de cada una de les 
diferents accions.

21. 24483/2022 GRUP MUNICIPAL PODEM 
PREC: MANTENIMENT AIGÜES ESTANY PARC DE LA GLORIETA 

El Grup Muncipal Podem presenta el següent prec:

«Des de Podem venim insistint des del mes de gener de 2022 sobre el mal estat que 
presenten les aigües de l’estany dels ànecs al parc de La Glorieta. Atès que és un punt molt 
visitat per les persones de la nostra ciutat en el seu temps d’oci i també pels turistes que 
arriben a la ciutat, en primer lloc, vam sol·licitar en comissió informativa que milloraren el 
manteniment que fem d’aquestes aigües perquè pogueren estar netes.

La solució que s’ha donat a aquesta problemàtica no és altra que buidar i tornar a omplir per 
complet l’estany una vegada per setmana. Des del nostre grup, considerem que aquesta no 
és la millor forma de millorar el manteniment i l’estat d’aquestes aigües fonamentalment per 
dos motius. Per una banda, pel malbaratament que fem d’aigua al buidar i tornar a omplir 
l’estany un cop per setmana i per altra, perquè aquestes aigües amb sort duren un parell de 
dies en bones condicions. 
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Com ja hem traslladat en alguna ocasió al govern, des de Podem considerem que la millor 
forma de mantindre aquestes aigües en bon estat és posar-les en circulació i fer-les passar 
a través dels filtres que es consideren oportuns. Així és com, temps enrere i amb l’estany 
ple d’ànecs, aquestes aigües es trobaven en unes millors condicions que les actuals. 

Al respecte, realitzem el següent prec: 

- Que l’ajuntament d’Alcoi desenvolupe un sistema per posar en circulació i filtrar les aigües 
de l’estany d'ànecs del parc de La Glorieta per garantir un bon estat de les seues aigües i 
acabar amb el malbaratament d’aigua que fem amb el deficient sistema actual.» 

El Sr. Ferrándiz, regidor del Grup Municipal Podem, efectua el prec en el següents termes:

«Bé, des del nostre grup venim insistint ja fa uns mesos sobre l’estat que presenten les 
aigües de l’estany d'ànecs al parc de La Glorieta. Pensem que és un punt importat que és 
molt visitat per persones de la nostra ciutat i també pels turistes que arriben ací. I bé, en 
primer lloc vam sol·licitar que es millorara el manteniment d’aquestes aigües perquè 
pogueren estar més netes. 

Actualment el manteniment que es fa és buidar i tornar a omplir per complet l’estany una 
vegada per setmana, i considerem des de Podem que no és la millor forma per millorar el 
manteniment i l’estat d’aquestes aigües, fonamentalment per dos motius. U pel 
malbaratament que fem d’aigua, buidar i tornar a omplir l’estany un cop per setmana, i per 
altra perquè aquestes aigües amb sort duren un parell de dies en perfectes condicions.

Com ja hem traslladat en alguna ocasió, pensem que la millor forma per a poder mantindre 
les aigües en bon estat seria posar-les en circulació i fer-les passar a través dels filtres que 
es consideren oportuns.

I per tant, realitzem el següent prec:

 Que l’ajuntament desenvolupe un sistema per posar en circulació i filtrar les aigües 
de l’estany d'ànecs del parc de La Glorieta, per garantir un bon estat de les seues 
aigües i acabar amb el malbaratament d’aigua que fem amb el sistema actual.»

Sr. Jordi Martínez: Bé, li acceptem el prec, però també voldria que tinguera en compte una 
sèrie de qüestions. La primera és que ja vam explicar que fins ara la presència dels ànecs 
que hi havia a l’estany impedia la cloració de l’aigua, per exemple, que era un dels sistemes 
que podríem utilitzar per a mantindre millor la qualitat de l’aigua de l’estany; després, que 
posar… vull dir, utilitzar algun sistema no és la cloració, sinó que s’ha de fer una inversió 
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molt important per, el lloc on està l’estany, perquè, com em deien els tècnics, el més difícil 
d’açò és una instal·lació antiga fer-la moderna. Perquè l’estany de la Glorieta té unes 
característiques especials que haurem d’adequar. L’espai té unes característiques 
especials, que hem de tindre molt més de… Bé, per cuidar-lo o per filtrar eixa aigua. De 
totes maneres, el que -si a vosté li pareix bé-, el que farem será encarregar a alguna 
empresa especialitzada en açò que ens puga donar una solució per al tema de l’estany. 
Sobretot, jo no sé quin en serà l’ús, però crec que será millor obrint-nos al màxim d’usos 
possibles. Jo entenc que tindre ànecs allí... Jo no sé si és molt… No sé si molt sostenible o 
és molt adequat o no, però que el dia de demà es puga decidir una cosa o una altra, que es 
puguen tindre allí o que no estiguen. 

Per tant, encarregarem un estudi a alguna empresa especialitzada perquè puga dir-nos 
quina és la millor solució per a un estany d’estes característiques.

Sr. Ferrándiz: Perfecte. En primer lloc, agraïm que s’accepte el prec. Sabem que emprar 
productes químics mentre hi ha animals allí no és possible. Pel que ens han dit i pel que 
nosaltres hem pogut buscar per informar-nos un poc, normalment, quan hi ha animals, 
simplement posant en circulació les aigües i filtrant-les ja es guanya molta qualitat de i bon 
estat de l’aigua. I, simplement, per això nosaltres ho traslladàvem en aquests termes, no hi 
ha cap problema per estudiar qualsevol proposta amb la qual puguem aconseguir el que 
volem, que és que les aigües estiguen el millor possible.

22. 24488/2022 GRUP MUNICIPAL PODEM 
PREGUNTES-PRECS: SOBRE EL DRENATGE DE LA REDONA DEL COLLAO
El Grup Municipal Podem presenta les següents preguntes i precs

«Des de la seua suposada finalització, la redona del Collao presenta problemes importants 
de drenatge cada volta que plou amb certa intensitat, encara que siga durant molt poc 
temps. 

Aquest passat divendres 26 d’agost, la història es va tornar a repetir com podem vorer a les 
imatges que adjuntem que ens van fer arribar els veïns i veïnes de la zona. 
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Després de donar per acabada l’obra, es va contractar una empresa per millorar el drenatge 
de la redona amb un cost d’aproximadament 11.000€ per a les arques municipals. Quatre 
anys després,  la situació a la zona encara no ha millorat massa.

Per altra banda, els jardins que envolten la redona (donada per acabada fa 4 anys) encara 
tenen instal·lades algunes de les plaques de ferro que es van col·locar prèviament i de forma 
temporal durant les obres que encara no han sigut substituïdes per les peces definitives de 
formigó que corresponen.

Per aquests motius, realitzem les següents preguntes:

- Com és possible que després d’aquesta inversió (que considerem que hauria de haver 
assolit l’empresa que va realitzar les obres inicials i no haver-li costat diners als alcoians i 
alcoianes) la situació de drenatge continue sent la mateixa?

- Des d’on i baix quins criteris s’han donat per bones les obres inicials i les realitzades 
després per millorar el drenatge?

- Si com és evident, es fa necessari realitzar altra actuació a la zona, tornarà a costar diners 
als alcoians i alcoianes quan, en cap moment, aquesta obra ha estat finalitzada 
correctament?

I realitzem els següents precs:

- Que l’ajuntament d’Alcoi realitze una actuació que millore, definitivament i de forma eficaç, 
el drenatge de la redona de El Collao després de la fallida actuació anys anteriors.
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- Que es depuren les possibles responsabilitats de les empreses que han realitzat tant les 
obres inicials com les millores al any 2018, o d’aquells òrgans que les han donat per vàlides.

- Que es retiren les plaques de ferro dels jardins del voltant de la redona i s'instal·len les 
peces definitives que corresponen.»

El Sr. Ferrándiz, regidor del Grup Municipal Podem, efectua les preguntes i els precs en els 
següents termes:

«Des de la finalització de la redona de El Collao esta presenta problemes importants de 
drenatge cada vegada que plou amb certa intensitat, i encara que siga durant molt poc 
temps.

Aquest passat divendres, 26 d’agost, la història es va tornar a repetir, com es pot vore en les 
fotos que adjuntem, i que ens van fer arribar els veïns de la zona.

Com tots sabem ja, després de finalitzar les obres es va haver de portar a terme una segona 
actuació, precisament per a millorar el drenatge d’aquesta redona, i ens sorprén que 4 anys 
després, i després d’aquella actuació que específicament era per a açò, que la situació 
continue sent deficient.

I per altra banda, ens han traslladat també que els jardins que envolten la redona, alguns 
d’ells, durant les obres es van instal·lar unes plaques de ferro que, en teoria, eren temporals 
fins que foren substituïdes per les peces de formigó, que en altres parts del mateix jardí sí 
que estan instal·lades, i que ens traslladen que encara no han sigut substituïdes.

Per tant, realitzem les següents preguntes. Les fem les tres juntes, si li sembla bé:

 Com es possible que després d’aquesta inversió (i pel que nosaltres considerem, que 
l’actuació que es va fer el mateix 2018, tal volta l’hauria d’haver assolit l’empresa que 
fa ver l’obra inicial i no els alcoians i alcoianes?), com es possible que després 
d’aquesta inversió la situació continue sent la mateixa?

 També, saber des de on i amb quins criteris es van donar com a ben finalitzades les 
obres, tant les inicials com les de millora del drenatge posteriors?

 I si, com és evident, es fa necessari realitzar un altra actuació, si ens tornarà a costar 
a tots i a totes?»

Sr. Jordi Martínez: M’agrada el to que utilitza vosté per a fer estes preguntes i el prec 
perquè, després, el text que jo rep és distint. Perquè, per exemple, vosté diu: «des de la 
seua finalització de les obres...», i en el text que jo tinc posa «des de la seua suposada 
finalització». Clar, un, quan ha d’afrontar la contestació d’unes preguntes, el to és important, 
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perquè és com dir-te: «el desastre este que teniu allí» o... no. Mire, l’obra està finalitzada 
amb tots els beneplàcits de la direcció d’obra, de les qüestions.... que jo no sé, eh! Vull dir, 
que vosté consulta l’expedient, veu l’expedient de l’obra i vorà com té tots els vistiplaus de 
tots els tècnics municipals, de la direcció d’obra, del coordinador de seguretat i salut, del 
redactor del projecte.

El problema que tenim en el carrer -i no sé si vostés ho saben, però jo crec que ací s’ha 
repetit en este saló de plens en moltes legislatures- és que en el carrer Oliver, en algunes 
parts del carrer Oliver -que estem parlant de l’any 2022, no hi ha clavegueram. Esta obra, en 
el que va ajudar en eixe tram i en una intervenció posterior que es va fer que reforçava esta 
obra a l’altura del camp del Collao, era arreplegar la màxima aigua possible, la màxima 
aigua possible que pot arreplegar el clavegueram. Tinguen vostés en compte una cosa: que 
venen èpoques de pluges, perquè la foto esta de les inundacions la poden traure de totes 
les ciutats d’Espanya i de totes les ciutats d’Europa, perquè els claveguerams tenen la 
capacitat d’assumir l’aigua que tenen; però quan cauen 40 litres per m2 en qüestió de mitja 
hora, no hi ha clavegueram que aguante això. Aleshores, salten tots, col·lapsen, al riu li 
salten les clavegueres, i hi ha situacions que són les situacions que vindran a partir d’este 
mes en molts llocs. I jo crec que açò ja es prolongarà en el temps, perquè estem arribant a 
una situació de canvi climàtic, que ens portarà a episodis d’estos contínuament.

A Alcoi sempre que ha plogut, en el carrer... en Cervantes -vostés que ho hauran vist-, mai... 
no hi ha clavegueram, aleshores tota l’aigua baixava al parc de Cervantes, sense poder ser 
assumida per les clavegueres. En esta construcció nova, el que es vol fer és construir un 
clavegueram que vaja canalitzant això, i no és suficient ni ho serà, ni ho serà fins que no 
tinguem la part de Batoi, la part d’Oliver amb eixos treballs fets. I com tots sabem, i com tots 
hem assumit, els treballs de clavegueram estan sota terra, i són difícils d’assumir, i són molt 
cars.

Jo conec altres ciutats de la Comunitat Valenciana que no en tenen. No tenen clavegueram. 
Que nosaltres ací ens ho fem tot herba, però no tenen clavegueram. Tota l’aigua que cau en 
el poble va pels carrers. Clar, nosaltres sí que en tenim, afortunadament. És cert que en 
alguns episodis com estos i en setembre i en octubre tindrem... (ho avance perquè ningú 
s’escandalitze), saltaran registres d’aigua. El riu tindrà fuites d’aigua en el clavegueram, de 
fecals, segur!, les pluvials no podran absorbir tota l’aigua que cau i tindrem situacions com 
les que van passar l’altre dia. Però això passarà. I, en eixe punt, encara passava més. El 
què passa és que ja no ens en recordem, perquè jo crec que ja no ens en recordem ni de la 
fisonomia que tenia el carrer Oliver en eixe punt per a arreplegar aigües.

Aleshores, jo li puc admetre tot el que vosté em diga. Intentarem treballar, no en esta 
rotonda, sinó en tot el que és la l’àrea de distribució d’aigües. Però, clar, em diu vosté si açò 
ho hem de pagar: doncs, clar que ho hem de pagar. Nosaltres vam fer una obra sobre un 
tram molt concret i li vam ficar clavegueram. Quan assumim altres obres en la ciutat anirem 
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resolent cada vegada més problemes, però els problemes d’aigües que vindran en setembre 
o octubre, no es preocupe que no hi ha clavegueram del món que els aguante.

Aleshores, li puc contestar a estes preguntes, però si volem deixar-ho així com «vaja 
chapussa que s’hau arreat allí», no; perquè això té un projecte tècnic aprovat per tècnics 
municipals, açò té una direcció d’obra i una finalització d’obra amb tots els vistiplaus 
administratius, però tècnics sobretot. Que jo no soc qui els discutiré.

Sr. Ferrándiz: A vore, primer, pel que comenta, el tema de l’obra finalitzada. A mi em 
sembla sorprenent que, com vosté comenta, hi haja gent que està encarregada de garantir 
que unes obres quan es finalitzen estan ben finalitzades i ben acabades i donen el seu 
vistiplau. Clar, que 4 anys després encara els jardins de la rotonda presenten situacions com 
les que li he comentat abans. Aleshores, nosaltres no ho acabem d’entendre, perquè estes 
persones que donen el vistiplau precisament s’han d’encarregar de fer que no passen estes 
coses, i considerem, a més, que no ens ha passat només en la rotonda del Collao, sinó que 
ens ha passat també altres vegades.

I clar, vosté mateix ho comentava, una de les funcions que tenia inicialment precisament la 
construcció d’esta rotonda era -com molt bé ha comentat vosté- que poguera arreplegar les 
aigües fluvials que baixaven del barri de Batoi. Clar, quan un ja planteja el projecte, i que 
esta és una de les missions que té, sorprén que, després, quan... Perquè, realment, 
divendres passat va ploure abundantment, però va ser en un període curt de temps i no va 
ser tampoc una cosa molt exagerada. Segurament tindrem episodis molt pitjors d’ara 
endavant, i, com es pot vore en les imatges, el riu d’aigua que queia, una vorera està 
completament impracticable, després, tot el Camí Vell de Batoi també s’inunda i és 
complicat. Clar!, després de dues actuacions pensem que, no ho sé, tal volta alguna cosa 
pot no haver-se fet de la millor manera possible i, per què no? podem analitzar a vore si hi 
haguera responsabilitat d’alguna de les empreses que van realitzar les dos actuacions. 

És cert que, d’ara endavant, a conseqüència del canvi climàtic, els episodis de pluges seran 
molt més violents, molt més intensos; però, precisament per això, haurem d’intentar tindre el 
millor drenatge possible.

No fem, evidentment, aquest prec amb cap mala intenció; simplement, si pogueren haver 
hagut responsabilitats de qui va realitzar les obres, que es busquen, simplement per 
defensar els interessos de tots i de totes.

I, després, l’altre prec que sí que voldríem realitzar, encara que siga complicat en molts 
episodis que ho puguen assimilar... que el clavegueram puga conduir totes estes aigües, 
intentar millorar la situació de la rotonda perquè considerem que el drenatge que té l’actual, 
com es pot vore en les imatges, és molt deficient. Segurament, no podrà ser perfecte, però 
pensem que tal volta millor que el que és actualment, doncs, sí.
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Sr. Alcalde: Entenc que ha formulat el prec i que ha fet la seua intervenció tot d’una. Val, 
doncs ara li correspon al senyor Martínez.

Sr. Jordi Martínez: A vore, perquè a mi en estes coses... com açò no té solució... Vull dir, el 
plantejament que fa vosté és dir «eixa...» si tu no li pots posar a eixa rotonda una dimensió 
distinta a les clavegueres. Una altra cosa és, que també passa, i passa en els... ho dic 
perquè una volta que tinc l’ocasió ho conte, i així la gent també, si ens seguix, ho sap. Quan 
hi ha arrossegaments de terra, es bloquegen les andrones, es bloquegen el albellons de la 
ciutat i, probablement, tots no traguen tot el que haurien de tragar, per això es produïx en 
episodis no de molt de temps. Ací, a Alcoi, no preocupen les pluges de molt de temps -que 
també, però per unes altres qüestions-, però, en el tema del clavegueram, ací el que 
preocupen són els episodis com es donen ara a començament de la tardor, que són 30 litres 
en 25 minuts o en 10 minuts, que això no hi ha clavegueram que ho aguante. No és que 
esta rotonda estiga ben feta o estiga mal feta, esta rotonda està feta per a assumir l’aigua 
d’episodis normals d’aigua. Però, per exemple, en el arrossegaments que tindrem en este 
temps, quan l’aigua arreplege terra dels solars que hi haja (com puga ser Batoi, que té al 
costat un camp de futbol rodejat de camps de BMX, perquè són bancals), això arrossega 
una terra que, en alguns casos... Al mateix temps, en el mateix moment d’episodi de pluja 
que no es pot netejar, es fa... es bloquegen i es taponen, i no aprofiten, i quan s’acaba s’ha 
d’anar a netejar. Esta mateixa setmana hem anat a desembossar -per la previsió d’aigües 
que ha hagut i amb els arrossegaments que han hagut- en el Santiago Payá tot el 
clavegueram de la part que té, ara per ara, més arrossegaments. Però estaven bloquejats, 
estaven bloquejats perquè va ploure fa una setmana o deu dies i va bloquejar tot el 
clavegueram. Ho dic, no per res, potser no té res a vore amb el que vosté diu de la rotonda, 
però perquè sapiguem que ara, quan plou: «Ostres, és que ací estan totes les andrones 
bloquejades». No, no, hui per hui és fa un manteniment -que vostés poden seguir en el GIS 
del manteniment de la ciutat, del clavegueram de la ciutat. Vosté pot saber,  vosté mateix, si  
va a eixa rotonda, li poden dir quin dia s’ha netejat. Prem damunt i sabrà quin dia ha hagut 
una intervenció allí.

El que vull dir són dos coses: no hi clavegueram que aguante episodis de pluja com els que 
vindran. I dos, esta redona està en perfectes condicions. Perquè també li dic una cosa: vosté 
diu això de les plaques que hi ha allí. Probablement, siga la solució que al final s’ha optat per 
tindre allí. Jo no sé vosté en quin informe em diu o amb quina... És que ací diem: «No, és 
que eixa rotonda no funciona bé». En quin informe tècnic ho diu vosté? És que, clar, 
m’agradaria que a voltes informe un poc, i jo, abans de dir: «No sé si qüestiona el projecte». 
Seiem-nos i, quan tinguem un altre projecte com este, vosté em diu: «Quina capacitat de 
drenatge té esta rotonda o este nou projecte?». Doncs, jo m’imagine que vosté i jo direm:  
«el que consideren els tècnics oportuns i que complisca la normativa». Per això li dic que, a 
vegades, qüestionem obres o qüestionem projectes sense... no sé, amb les nostres mans 
llavades, que això està molt bé, però... És evident que no funciona el clavegueram com 
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hauria de funcionar en esta rotonda? En episodis de pluja així pot ser que passe, i pot ser 
que es torne a repetir, però allí i en moltes altres zones d’Alcoi, i ja li he dit les causes; però 
això no vol dir que l’obra estiga mal feta. Jo crec que no es poden mesclar les coses.

23. 24520/2022 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREGUNTES I PREC SOBRE ESTALVI ENERGÈTIC

Llig les preguntes i el prec el Sr. González, portaveu del Grup Municipal Guanyar Alcoi.

«Es va anunciar que per tal de sumar-nos a les mesures d’estalvi i gestió energètica es 
prendrien diverses accions com apagar llums ornamentals en monuments, fonts i edificis 
públics, que les temperatures de calefacció i refrigeració en edificis administratius es 
limitaren a 19 i 27 graus centígrads, respectivament, i altres mesures per a evitar el 
balafiament per pèrdues d’energia a l’exterior.

 A banda d’estes mesures d’estalvi energètic se n’han implantat altres este estiu?

 L’ajuntament té dades comparatives de consum propi amb anys anteriors? Quins són 
els resultats i on s’han obtingut els majors estalvis?»

Sr. Silvestre: Sí, bon dia de nou. 

Bé, evidentment, en el tema aquest que està comentant de les mesures que es van 
anunciar, jo, el que sí que m’agradaria també és fer un poquet de pedagogia en aquest 
sentit perquè jo crec que també són unes mesures amb les quals busquem, entre altres 
coses, que la ciutadania i, al final, els usuaris de tots els llocs, siguem conscients d’això i, en 
la mesura dels possibles, fem tot el que puguem.

Ho dic açò perquè moltes vegades, quan hi han sistemes d’aquests en què està tot 
automatitzat, és molt més fàcil poder fer això. Per això, el departament tècnic va passar 
també... una de les altres accions que va passar a tots els departaments, és una carta 
recomanant no solament els marges de temperatura, sinó també implementar una sèrie de 
mesures com ara: «No se deberán abrir ventanas mientras la climatización esté en marcha, 
cal desconnectar el sistema quan s’haja d’eixir de la sala o si, en casos que no hi han 
detectors de presència, que la gent tinga en compte també que ha d’apagar les llums». A 
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banda d’això, es faran uns controls del que serien... perquè la gent no connecte les estufes 
eixes... els convectors -que normalment es fa a l’hivern- perquè, clar, sinó és pitjor el remei 
que la malaltia. Si baixes la temperatura i després cadascú endolla el seu convector... 
Aquest és un poc... són les mesures en les quals s’està treballant.

Quant a si l’Ajuntament té dades comparatives de consums propis, sí, ens han passat una 
sèrie de dades que, jo si vol... jo després li les compartisc o les compartisc en general, però 
per no entrar tampoc massa en detall per no estendre’m, d’alguna manera estem comparant, 
hem pogut comparar el que hi ha de juliol del 2021 a juliol del 2022. No hem volgut anar al 
19 o el 20 perquè tampoc té massa sentit pel tema de la pandèmia.

I sí que s’hi han vist estalvis quant al tema de l’enllumenat públic. Per exemple, hi ha un 
estalvi també destacat en el CADA; però, en el CADA, parlant amb la tècnica, el que m’ha dit 
és que allí sí que hi ha un sistema, sembla que automatitzat, amb el qual sí que pots 
controlar tot l’edifici, i això repercuteix en estalvi.

I, després, voldria destacar un poc sobre estalvis en les Eimes i el Conservatori, entre altres 
coses també perquè ells han implantat també instal·lacions fotovoltaiques que tenen 
aquells...

I d’açò també li diria que, al final estem veient també que els majors estalvis els 
aconseguirem implementant, a banda de amb estes mesures, d’implementant també les 
instal·lacions fotovoltaiques, com per exemple la que s’acaba de fer en El Calderón i que, 
encara que no alimentarà El Calderón, sí que alimentarà dependències municipals de 
l’Ajuntament, etc.

Sr. González: Bé, hi ha una altra pregunta:

«Hem observat que els panells electrònics anunciadors que es van instal·lar a les entrades 
de la ciutat continuen encesos durant la nit.

Al respecte volem saber:

 Estos panells electrònics estan regulats d’alguna manera en horari o intensitat?»

Sr. Silvestre: Sí, en intensitat sí que estan regulant-se. A partir de les 10 de la nit canvien 
d’intensitat, baixen, disminueix el consum i, entre altres coses, també perquè es va 
considerar que, com eren pantalles que per la nit enlluernaven un poc la gent, podien 
enlluernar també la gent que va conduint.
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Sr. González:

«Plantegem el següent prec:

PRIMER.- Que es limite l’horari dels panells electrònics anunciadors instal·lats a les 
entrades de la ciutat.»

Sr. Silvestre: Sí, a veure, això ho estudiarem, però no per res, sinó perquè, si s’apaguen, no 
sabem tècnicament com afectarà la memòria interna de les pantalles. És que estes coses 
s’han de tindre en compte; per això dic que s’estudiarà. S’estudiarà. Això de la intensitat ja 
està aplicant-se, però veurem d’estudiar-ho, això perquè, clar, potser apagues i eixa 
memòria... si perd eixa memòria interna has de tornar-la a carregar. Aleshores, això està 
estudiant-se.

Sr. González: Sí bé, respecte a tot... per fer un poc... respecte a totes les mesures d’estalvi 
que ha dit, que està bé que es facen públiques com ha dit, perquè la ciutadania ho tinguera 
en compte, i molt positives totes les instal·lacions aquestes de energia fotovoltaica per 
estalviar. 

El dels panells era això, plantejàvem també això de l’enllumenat perquè també havíem vist -
al principi sobretot, ara semblava que menys- que si es regulen en intensitat, millor. I això, 
bé, plantejar-ho. I respecte de les dades d’estalvi, doncs també estaria bé saber -si ens les 
passa- en què s’estalvia, quant s’estalvia i poder plantejar-nos, per exemple, si este estalvi 
el podem dedicar a d’açò o... Tot i que jo entenc que, al final, anirà al fons comú; però vull 
dir, per poder plantejar utilitzar este estalvi per a alguna cosa concreta. Però bé, res més, 
això era. Gràcies.

Sr. Silvestre: Bé, al final, fixe’s també que totes les mesures que han estat implementant-se 
durant anys també, perquè, per exemple, tot l’enllumenat intel·ligent este que... Això està 
funcionant i suposa... perquè són molts xicotets estalvis, però, amb la suma total... perquè 
ací no he nomenat, però en l’enllumenant públic també ha baixat el consum 
considerablement. Però no per estes mesures últimes, sinó que anem arrossegant-lo de 
totes les actuacions que estan fent-se i que s’implementaran en un futur. A d’això hem 
d’afegir totes les instal·lacions fotovoltaiques que puguem fer; eixes més i totes les mesures 
que, en definitiva, hem d’implementar. I hem de fer pedagogia, no solament com Ajuntament 
i com a usuaris, sinó també a tot: empreses, etc., per implementar-les. I entre altres coses 
també es va anunciar l’altre dia que es poden reduir, per exemple, eixes il·luminacions 
ornamentals de Nadal, reduir-les també, perquè això contribuirà a abaixar el consum 
energètic pel problema que estem tenint.
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24. 24525/2022 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREC PER A LA MILLORA DE LA PLACETA DE LES XIQUES

Llig el prec el Sr. González, portaveu del Grup Municipal Guanyar Alcoi.

«Cada dia gran quantitat de persones passen per l’oficina de la Policia Nacional situada a la 
placeta de les Xiques per tal de renovar documentació. Durant gran part de l’horari d’atenció 
es pot veure com moltes persones han d’esperar fora de l’oficina fins que arriba el seu torn, 
a vegades durant llarga estona o amb condicions meteorològiques adverses de molta calor 
al sol o pluja.

Creiem que seria beneficiós per a la ciutadania que s’estudiara la instal·lació de seients a la 
plaça així com para-sols o cobertes per a refugiar-se de la pluja en algun punt per a fer que 
l’espera fora més agradable.

Amb tot plantegem el següent prec:

PRIMER.- Que s’estudie la instal·lació de llocs per seure i cobertes a la placeta de les 
Xiques.»

Sr. Jordi Martínez: A vore, no li accepte el prec com és si l’Ajuntament és el que ha 
d’instal·lar eixos bancs. Perquè la instal·lació de bancs jo sempre l’he qüestionada molt en 
distints espais i en distintes situacions. Si un banc s’ha de convertir en la substitució..., un 
banc, l’ús que vosté jo crec que planteja és que quan la gent va a traure’s el DNI o el 
passaport o a fer la documentació en la placeta de les Xiques mentre s’espera fora, que 
tampoc sé per què s’ha d’esperar fora. Perquè li diuen que s’espere fora, clar! Jo he anat, 
però no sé per què s’han d’esperar fora. Quan tu t’esperes fora, que tingues un espai per si 
hi ha persones majors. És cert també que, quan hi ha una persona que ho necessita, perquè 
ho demana, passa dins, s’asseu dins de la comissaria de Policia i no passa res. Però, clar, la 
generació d’un banc allí el que pot comportar és que, per al que està destinat, canvie d’ús, 
perquè si el que estem buscant són bancs perquè la gent que està esperant-se per a fer una 
gestió administrativa en la comissaria tinga un espai per a descansar mentre s’espera, és 
una cosa, però que no es convertisca en un espai. I a voltes heu qüestionat que el veïnat no 
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té perquè patir-ne les conseqüències perquè arribe a convertir-se en un pol d’atracció de 
cant, de botellons o del que puga ser.

Per tant, jo crec que nosaltres sí que podríem, potser, parlar-ne amb la Policia Nacional 
perquè eixos bancs o eixe ús de l’espai es millorara, no sé de quina manera, potser ampliant 
el que tenen dins o que ells mateix tingueren uns bancs mòbils, per si algú ho necessita, que 
pogueren entrar-se i traure’s diàriament i que no siguen d’una instal·lació municipal.

Sr. González: Gràcies. Això de les esperes sí que és veritat que vas amb cita i, normalment 
si no..., vull dir, hi ha retards, però no són massa llargs. Però hi ha vegades que sí que hi ha 
retards -a mi m’ha passat també- i veus gent que s’està molta estona allí i quan fa sol... bé.

El tema dels bancs, el de l’ús incorrecte dels bancs o l’ús de... Allí és ja... Seria una qüestió 
que podríem debatre, ja... Perquè la plaça, de fet, té escalons on la gent s’asseu, el 
passatge este on hi ha gent asseguda moltes hores del dia, i si es vol fer un mal ús de la 
plaça és pot fer el mal ús que vosté considere que es pot fer, però es pot fer igual. Entenc jo 
que el banc ni empitjoraria ni milloraria això, però sí que milloraria la condició de les esperes, 
però bé... Nosaltres proposàvem açò perquè creiem que seria bo, almenys que això..., 
perquè la gent que ho necessitara tinguera un lloc per on seure.

El tema de les cobertes, també. No sé si en algun lloc es podrien posar, perquè, això sí, en 
els dies de pluja, no sé si es podria plantejar que les esperes directament de la comissaria 
es feren dins i ens estalviaríem tot açò. Però, vull dir... però la situació que hi ha, que és la 
que està donada, les condicions són estes, i demanàvem alguna cosa per a millorar-les, 
simplement. Gràcies.

Sr. Jordi Martínez: Sí, només un detall: vosté parla de, clar, si vosté parla amb els veïns, 
els veïns no qüestionen mai l’escaló, però sí que qüestionen el banc. Perquè l’escaló està, el 
banc l’has de posar, i quan tu -jo ho he dit- contínuament vas pel carrer i et diuen «Ostres, 
en este trosset de carrer, que bé que ens vindria un banquet!». Una, que ha de complir les 
normes d’accessibilitat, però altres és que tu poses un banquet i es convertix... no estic 
parlant de mals costums sinó d’una conserva de xicons i xicones que estan parlant fins a les 
3 del matí a l’estiu i tu tens la finestra oberta i els tens baix. Tenen tot el seu dret d’estar ells 
allí i tu tens tot el teu dret a descansar. Per tant, la col·locació de bancs en algun lloc, a 
voltes jo crec que ens l’hem de repensar, sobretot si l’ús que volem donar a eixos bancs en 
este cas és per a la gent que va a fer tràmits administratius. I té vosté raó, ja que este estiu 
els tràmits han resultat llarguíssims perquè s’ha desbocat el tema de passaports i tot això. Sí 
que hem de donar una solució a l’usuari que va allí que s’haja d’esperar; però jo crec que 
haurem d’instar la comissaria perquè siguen ells qui hi posen la solució.
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25. 24527/2022 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREGUNTES I PREC RESPECTE A LA PROGRAMACIÓ DEL TEATRE CALDERÓN

Llig les preguntes i prec el Sr. González, portaveu del Grup Municipal Guanyar Alcoi.

«A finals de febrer l’Ajuntament va anunciar per xarxes l’actuació del grup Tanxugueiras al 
Teatre Calderón per al pròxim 7 d’octubre. Hem observat que l’actuació no apareix a la 
programació trimestral del Teatre Calderón. Per la premsa hem vist com des del govern es 
deia que la raó eren motius d’agenda del grup els que impossibilitava que actuaren a Alcoi.

Al respecte volem saber:

 Quan l’Ajuntament va anunciar l’actuació estava tancada del tot la contractació? Si 
no ho estava, per què es va fer així?

 S’ha plantejat una alternativa de data per a l’actuació? Si és així per a quan? Si no és 
així, per quina raó?»

Sr. Llopis: Moltes gràcies, senyor alcalde. Molt bon dia a totes i a tots.

No, no estava tancada la contractació, quan ho vam anunciar va estar tot un error anunciar-
ho, ens va poder la il·lusió de saber que possiblement sí que podíem tancar aquesta 
actuació en la nostra ciutat, i sí que és veritat que estava aparaulada la data. El que sí que 
és veritat és que, com vosté sabrà millor que ningú dels que estem ací, els grups, 
habitualment, solen canviar les formes de portar les gires. El que van fer és que van 
començar a fer festivals i grans formats i van deixar de banda el que eren teatres o sales 
petites. Aleshores, el que ens van dir és que ens ho repensàrem, que ho deixàrem damunt 
la taula per veure en un altre moment la possibilitat de reprogramar-ho. 

La nostra intenció és reprogramar-ho i buscar una data per portar aquest espectacle, el qual, 
en aquell moment, ja pensàrem que era força interessant per a fer-lo en la nostra ciutat. I 
continuem pensant-ho. Però sí que és veritat que estem a expenses de veure quan podrem 
encaixar-lo dins d’una futura programació (possiblement en la de l’inici del primer trimestre 
del 2023) perquè puguen vindre al Teatre Calderón, a la nostra ciutat.

Sr. González: Bé, el prec era:
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«PRIMER.- Que es replantege una data alternativa a l’actuació.». Ja que m’ha contestat.

No, entenem això, com deia vosté, que era interessant esta actuació, i plantejàvem que es 
repensara perquè créiem que es podia portar. Sabem que els grups poden plantejar estes 
qüestions i, res, això. Vull dir, intentar que es replantege perquè ens sembla interessant.

Sr. Llopis: Doncs bé. Com bé ha dit vosté, acceptem el prec. I el que també anunciem ja és 
que no cometrem este error en cap altra ocasió perquè, malgrat que ens puga la il·lusió, 
pensem que pot ser alguna cosa que la gent vulga saber; per això, no ho anunciarem i, fins 
que no tinguem tancats els contractes, no ho farem públic.

26. 24616/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES I PREC SOBRE LES ACCIONS DE CONTROL D'ANIMALS EN ESPAIS 
NATURALS PROTEGITS, PROMOGUDES PER CONSELLERIA.

Lee las preguntas y el ruego el Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox.

“La Consejería de Agricultura, Desarrollo Rural, emergencia Climática y Transición 
Ecológica, ha resuelto la aprobación de encargo a la empresa VAERSA (Valenciana de 
Aprovechamiento Energético de Residuos, S.A.), con un importe de total de 704,500,00 €, a 
realizar acciones para la conservación de especies amenazadas, control de jabalís y 
erradicación de arruís en los espacios naturales protegidos: Marjal de Pego-Oliva, Prat de 
Cabañes-Torreblanca, Desert de les Palmes, Font Roja y Serra de Mariola, en un plazo de 
ejecución de 24 meses.

Según publicaciones en prensa, en la primera fase del proyecto se van a realizar muestreos 
para conocer el estado de las especies.

―¿Se las realizo una a una o…? Sr. Silvestre: Sí, vale… sinó passame-les totes i després 
les contestaré…. Sr. Abad: Vale, correcto.―

Por lo que realizamos las siguientes preguntas:

 ¿Saben cuando se iniciará el proyecto en nuestros montes?

 ¿Son ciertas las publicaciones de prensa que afirman la realización de un muestreo 
para controlar o erradicar una especie?
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 ¿Disponen de indicadores sobre la densidad de población del jabalí y del arruí en la 
Font Roja y la Serra de Mariola?

 ¿Qué impacto negativo producen el jabalí y el arruí sobre otras especies en la Font 
Roja y la Serra de Mariola?

 ¿Conocen los beneficios que aporta el arruí a nuestros montes en ausencia de 
ganadería extensiva?

 ¿Se han puesto en contacto con colectivos afectados, propietarios, cazadores, 
agricultores, etc?

 ¿Por qué no se permiten batidas para reducir la superpoblación del jabalí?”

Sr. Silvestre: Sí, bon dia de nou. 

Bé, el primer que he de dir-li és un poc que, a vore, estes preguntes, realment vosté li les 
hauria de fer a la Conselleria d’Agricultura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i 
Transició Ecològica, i també al parc, a la direcció dels parcs naturals. Però, no obstant això, 
jo li contestaré i li donaré alguna informació. També els remet a revisar les memòries de 
gestió, tant de la Font Roja com de Mariola, perquè allí ve molta informació sobre açò. 
Perquè açò -acaba d’eixir ara este encàrrec-, açò és un problema que va arrossegant-se des 
de fa molt de temps.

Aleshores, sabem quan s’iniciarà el projecte? No, nosaltres crec que tindrem una reunió al 
voltant del dia vint. Ja ens convocarà Parcs Naturals per informar-nos-en un poc més en 
detall.

Diu: «¿Son ciertas las publicaciones que afirman la realización de un muestreo?» A vore, 
quan li dic «açò ja està fent-se en els parcs» i que, a banda d’això, ells mateixos han posat 
tota una sèrie de càmeres per a fer un estudi previ i poder comptar -entre cometes-,  
extrapolar un poc el volum de la població... Bé, malgrat tot això, ja li dic jo que ja està fent-
se.

En disposen dels indicadors? Doncs, el que li he dit. Tenen estudis ja de la quantitat 
d’animals que hi ha, sobretot de l’arruí eh, alerta!, perquè, del porc senglar per a Parcs 
Naturals no està considerat un problema, eh?, encara que parega el contrari. I sí que és 
veritat, jo almenys -no sé si va vosté pel terme també-, moltes. Jo, sí que és veritat que quan 
he vist porcs senglars, no els he vists en la Font Roja ni en la serra de Mariola, els he vists 
més prop de la ciutat que de la serra i dels rius.
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Quin impacte produeix? El porc senglar, en este cas, no; l’arruí, l’arruí sobretot. L’impacte 
que produeix és sobre la flora, sobre la vegetació, i més quan estem parlant d’uns espais 
molt delicats, tant en un lloc com en l’altre.

En coneixen els beneficis? Esta pregunta es contradiu amb l’altra. L’arruí no aporta cap 
benefici; és una espècie forana, estrangera, que el que està és destruint la vegetació, i per 
això es vol controlar, entre altres coses. És a dir, que no aporta, l’arruí no aporta res. A més 
a més, torne a insistir, és una espècie invasora, val?

S’ha posat en contacte amb els col·lectius? Evidentment, sempre. Tinga en compte que hi 
ha un Consell Rector de la Font Roja i Mariola on es parlen aquestes coses i on estan 
representats els propietaris, els caçadors, els agricultors... Tots, hi estan tots els sectors 
representats. 

Però és que a més diu, «¿Por qué no se permiten batidas para reducir la superpoblación del 
jabalí?». Si precisament el problema que tenen és això, és que ni els vedats ni els caçadors 
no fan la seua feina de control. No, no, així és. Vosté pose la cara que vulga posar, vosté 
pose totes les cares que vullga, però no estan fent-ho, entre altres coses, perquè, o no 
volen, o no hi ha suficients caçadors, o jo què sé, però no estan funcionant, no estan 
funcionant ací. I les batudes de porc senglar sí que estan acceptant-se, clar que es fan 
batudes de porc senglar, si de fet n’han anunciat. Jo no sé si Compromís alguna volta fins i 
tot ens ha dit, «Escolta!, sou coneixedors que va haver una batuda i no sé què...?», s’ha fet 
informació i els hem dit «No, mira, això correspon a la guarderia». Però em referisc jo, que... 
que és dir, que sí que està fent-se. Però, malgrat això, esta mesura que s’implementarà és 
perquè sembla que l’arruí ha perdut -per dir-ho així-, no sé si importància per al caçadors; 
perquè, quan hi ha altres espècies, es veu que de seguida les cacen; però estes no. Per 
què? Doncs jo no ho sé, jo no soc caçador ni ho he sigut mai, aleshores no puc clavar-me 
en el seu lloc.

I torne a dir-li-ho, vaja-se’n a les memòries de gestió, perquè hi poden trobar informació. No 
cal que se’n vaja 20 anys enrere, però, en els últims 5 o 6 anys, sí que està tractant-se tot  
aquest problema que està produint-se dels arruís.

Sr. Abad: Formulo los ruegos

 “promover y fomentar la actividad cinegética como principal herramienta para la 
gestión y control de superpoblación de estos animales.

 promover y fomentar la colaboración entre asociaciones de cazadores, propietarios, 
agricultores y afectados por la superpoblación de estos animales.”
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Sr. Silvestre: Sí, torne a repetir, no és competència nostra, i no pense acceptar-li-ho 
perquè, a més a més, està fent-se. És a dir, nosaltres estem en contacte, nosaltres formem 
part del Consell Rector de la Font Roja. Allí també té les actes de les reunions que es fan, 
on pot vore que es tracten tots estos temes, i estan contínuament… S’està contínuament en 
contacte amb tots estos sectors, amb totes les associacions de caçadors, de propietaris, 
d’agricultors. 

Que torne a dir, que ja li ho dic, que jo m’imagine que ells tampoc estaran obligats a res, 
entre cometes, però sí que se’ls invita i se’ls convida a augmentar la taxa d’estes preses per 
a reduir-ne la població. I, evidentment, l’activitat es fa com una gestió cinegètica, com no pot 
ser d’una altra manera en un parc natural, i es fa a través del parc mateix i a través del 
Servei de Caça de la Conselleria. Per tant, no li accepte el prec perquè està fent-se ja.

Sr. Abad: Entiendo que no me acepte el ruego porque como siempre, siempre se está 
haciendo, y la realidad es otra. Porque los mismos cazadores son los que nos han 
transmitido estas pegas, los que nos han transmitido el contrato este que permite la 
Conselleria. Que ellos están intentado realizar batidas del jabalí, y con otras especies 
cinegéticas, y les están poniendo muchos problemas para poder realizar estas batidas.

Nuestro ruego se enfoca en este sentido, en el que facilita que las asociaciones de 
cazadores puedan fomentar la caza de todas estas especies cinegéticas, incluyendo el arrui 
en determinadas características para poder fomentarla, y una vez hecho esto, ya preparar 
las diferentes fechas donde se puedan realizar estas batidas, tanto de jabalíes como de 
arruis.

Otro tema que también tenemos que tener en cuenta es, toda esta gente que ha conseguido 
tener el cerdo vietnamita, que también está siendo un problema aquí en la comarca. El 
cerdo vietnamita, que mucha gente lo coge como mascota, se cansan de él, lo sueltan en 
los ríos y demás, se mezclan con el jabalí, y han creado una especie que es mucho peor 
que el jabalí y que el arrui, y lo están destrozando todo: cauces de ríos, vegetación, etc. Y 
esa especie nadie se preocupa por ella, porque como no está catalogada, es una especie 
mixta, una especie nueva, pues ahí también deberíamos tener un poquito de consideración 
y erradicarla o controlarla de alguna manera.

Pero insisto, lo que queremos es que la actividad cinegética se utilice como herramienta 
para solucionar el problema que hay en la superpoblación de estas especies. ¿Es cosa de 
Conselleria? Con Conselleria, si los cazadores como usted ha dicho no tienen o no han 
conseguido poner soluciones a esta superpoblación de animales, ¿una brigada de Vaersa 
va a conseguir realizar este control y esta erradicación de este tipo de especies? Lo 
dudamos mucho porque llevan mucho tiempo haciéndolo, como usted ha dicho, y continua 
la superpoblación de jabalíes, arruis y otras especies autóctonas de la zona. Gracias.
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Sr. Silvestre: Bé, segons li he dit, tenim una informació diferent. És a dir, a mi, la informació 
que m’aplega no és la que vosté diu; però bé, no vull posar-me a discutir sobre qui ha parlat 
amb vosté i qui ha parlat amb mi. Jo tinc la informació de la Conselleria i tinc la informació 
de la Direcció de Parcs Naturals. I, evidentment, està tractant-se este tema i, evidentment, 
vosté el que diu és que no els erradicaran... Ja ho vorem, deixem treballar els tècnics. En 
este cas, si hi ha un servei de caça de la Conselleria, sabran més els del servei de caça o 
sabran més els caçadors o en qui vosté haja parlat? A vore, deixem treballar els tècnics, que 
són els que més...

I respecte a això del porc vietnamita no hi entraré, perquè és un... sí, és un híbrid que està 
ací i que, evidentment...  Però tots els problemes que ixen d’espècies d’estes invasores 
s’està treballant, i s’està treballant, però no són temes fàcils. És a dir, que no fas... Açò no és 
com el flautista d’Hamelín que comences a tocar i venen allí tots els arruís darrere de tu i els 
agafes i te’ls endús. Vull dir, que açò té les seues complicacions i es fa d’esta manera; però 
està fent-se, és que està fent-se ―Sr. Alcalde: No facen debat―, per això estan 
implementant açò. Vinga, gràcies.

27. 24616/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES I PREC SOBRE LA FESTA DEL CORDER

El Grupo Municipal Vox presenta las siguientes preguntas y ruego:

La comunidad musulmana asentada en nuestra ciudad, celebra año tras año la fiesta del 
cordero, pero sin cumplirse la normativa de sanidad pública y animal, y tampoco se utilizan 
mataderos para poder celebrarla de manera legal.

El Reglamento CE 1099/2009, relativo a la protección de los animales en el momento de la 
matanza, obliga al aturdimiento previo a la muerte de todos los animales, o bien a su 
sacrificio en mataderos si va a realizarse por el rito “halal”.

La Concejalía de Salud Pública, es responsable de que se aplique en nuestra ciudad la 
legislación tanto nacional como europea que dicta y obliga cómo, dónde y por quién 
se debe realizar el sacrificio.

Pero tampoco se cumple la Ordenanza Municipal sobre la convivencia de animales del 
Ayuntamiento de Alcoy, donde en su capitulo cuarto, protección de los animales, articulo 
ocho, señala “queda prohibida, respecto de los animales a que se refiere esta Ordenanza”, 
en su punto primero: “Causar la muerte sin justificación, excepto en los casos de animales 
destinados al sacrificio por enfermedad incurable, seguridad o necesidad ineludible. En 
cualquier caso, el sacrificio sera realizado por personal veterinario cualificado y en las 
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instalaciones  autorizadas con métodos no crueles e indoloros, de acuerdo con la normativa 
que sea vigente”.
También en su articulo 93. “Al efecto de esta Ordenanza, las infracciones se clasificaran en 
leves, graves y muy graves. En el punto tercero, serán infracciones muy graves, punto 
primero: el Sacrificio o causar la muerte de los animales con sufrimientos físicos o psíquicos, 
sin necesidad o causa justificada”, y en el punto sexto “ la esterilización, la practica de 
mutilaciones, sacrificio o cualquier acto clínico sobre animales por personal no veterinario”.

Entendemos que la legislación afecta a todos los ciudadanos que residen en nuestra 
localidad donde tenemos ordenanzas que todos debemos cumplir, por lo que pedimos 
responsabilidad, en este sentido, al Gobierno Local.

Por lo que realizamos las siguientes preguntas:
 ¿Conoce el Gobierno Local la práctica de esta costumbre musulmana en nuestra 

ciudad?

 ¿Se ha recibido alguna denuncia al respecto?

 ¿El departamento de Salud Pública se ha puesto en contacto con representantes de 
la comunidad musulmana para supervisar las medidas sanitarias necesarias?

 En caso negativo, ¿tienen previsto concertar una reunión para tratar el tema?

 ¿Cuando tiene previsto el departamento de Salud Pública actuar respecto a esta 
costumbre musulmana?

 ¿Que medidas o acciones sanitarias se han estudiado al respecto?

 ¿Y para los próximos años?

 ¿Por qué el departamento de Salud Pública no aplica la legislación vigente?

Por lo que realizamos el siguiente ruego:
 Instar a la Concejal y responsable de Salud Pública del Ayuntamiento de Alcoy, a 

supervisar y tomar las medidas sanitarias necesarias para controlar esta práctica, sin 
perjuicio de nuestras costumbres, de la convivencia ciudadana y de la salud pública.

El Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox, lee las preguntas y el ruego en los siguientes 
términos.

“La comunidad musulmana asentada en nuestra ciudad, celebra año tras año la fiesta del 
cordero, pero sin cumplirse la normativa de sanidad pública y animal, y tampoco se utilizan 
mataderos para poder celebrarla de manera legal.
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El Reglamento CE 1099/2009, relativo a la protección de los animales en el momento de la 
matanza, obliga al aturdimiento previo a la muerte de todos los animales, o bien a su 
sacrificio en mataderos si va a realizarse por el rito “halal”.

La Concejalía de Salud Pública, es responsable de que se aplique en nuestra ciudad la 
legislación tanto nacional como europea que dicta y obliga cómo, dónde y por quién se debe 
realizar el sacrificio.

Pero tampoco se cumple la Ordenanza Municipal sobre la convivencia de animales del 
Ayuntamiento de Alcoy, donde en su capitulo cuarto, protección de los animales, articulo 
ocho, señala “ queda prohibida, respecto de los animales a que se refiere esta Ordenanza”, 
en su punto primero: “ Causar la muerte sin justificación, excepto en los casos de animales 
destinados al sacrificio por enfermedad incurable, seguridad o necesidad ineludible. En 
cualquier caso, el sacrificio sera realizado por personal veterinario cualificado y en las 
instalaciones  autorizadas con métodos no crueles e indoloros, de acuerdo con la normativa 
que sea vigente”.

También en su articulo 93. “Al efecto de esta Ordenanza, las infracciones se clasificaran en 
leves, graves y muy graves. En el punto tercero, serán infracciones muy graves, punto 
primero: el Sacrificio o causar la muerte de los animales con sufrimientos físicos o psíquicos, 
sin necesidad o causa justificada”, y en el punto sexto “la esterilización, la practica de 
mutilaciones, sacrificio o cualquier acto clínico sobre animales por personal no veterinario”.

Entendemos que la legislación afecta a todos los ciudadanos que residen en nuestra 
localidad donde tenemos ordenanzas que todos debemos cumplir, por lo que pedimos 
responsabilidad, en este sentido, al Gobierno Local.

Por lo que realizamos las siguientes preguntas:

 ¿Conoce el Gobierno Local la práctica de esta costumbre musulmana en nuestra 
ciudad?”
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Sra. Sanjuán: No, ni el Departament de Salut Pública de l’Ajuntament d’Alcoi ni el Centre de 
Salut Pública d’Alcoi que és el que en té la competència, tenim coneixement d’aquesta 
activitat fora dels escorxadors.

Sr. Abad: 
 “¿Se ha recibido alguna denuncia al respecto?”

Sra Sanjuán: No.

Sr. Abad:
 “¿El departamento de Salud Pública se ha puesto en contacto con representantes de 

la comunidad musulmana para supervisar las medidas sanitarias necesarias?”

Sra. Sanjuán: Sí, nosaltres hem preguntat i se seguix la legalitat pertinent, l’establida. És 
més, ens han assenyalat que aquest costum està en fase d’extinció. Hi ha diferents localitats 
on ja s’ha extingit. I ací, a Alcoi, continue dient-li que no coneixem que es realitze aquesta 
pràctica il·legal. 

Sr. Abad:
 En caso negativo, ¿tienen previsto concertar una reunión para tratar el tema?

Bueno, me ha dicho que se reúnen con ellos

 ¿Cuando tiene previsto el departamento de Salud Pública actuar respecto a esta 
costumbre musulmana?

Sra. Sanjuán: No podem actuar si no hi ha il·legalitat, si no som coneixedors que estiga 
fent-se alguna cosa malament. No podem perseguir una cosa que, de moment, és fum. 
Perquè ho diga vosté no podem perseguir a ningú.

Sr. Abad: Bien, el resto de preguntas no voy a realizarlas porque van a ser de la misma 
respuesta. Formulo el siguiente ruego.

 “Instar a la Concejal y responsable de Salud Pública del Ayuntamiento de Alcoy, a 
supervisar y tomar las medidas sanitarias necesarias para controlar esta práctica, sin 
perjuicio de nuestras costumbres, de la convivencia ciudadana y de la salud pública.”
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Sra. Sanjuán: Bé, doncs no li acceptem el prec, ja que nosaltres treballem sempre complint 
la legalitat i perquè entenem que aquesta proposta no respon a cap actuació per a millorar 
res ni em cap sentit, únicament és un intent racista i malintencionat de criminalitzar  la 
comunitat musulmana. És un argument de manipulació política que -com ja ens té 
acostumats Vox- va en contra dels drets i principis democràtics. Ho ha demostrat en 
l’anterior pregunta i en aquesta, que té més connotacions xenòfobes, perquè tots els animals 
de fora els erradiquem i, els d’ací, els cuidem; i ací és el mateix, la diferència és que són 
persones.

Sr. Abad: Bueno, me esperaba esta respuesta, porque siempre nos lo enfocan en el mismo 
sentido; pero el problema no lo tengo yo, lo tienen ustedes que son los que nos clasifican en 
este sentido.

Esta práctica se realiza en Alcoy y en otras comunidades, y en otras zonas de la comarca y 
de toda la provincia de Alicante y resto de España, sobretodo donde hay una mayor 
comunidad musulmana. 

El pasado julio, el 21 exactamente, se celebraron aquí en Alcoy actividades en el sacrificio y 
la fiesta del Cordero aquí en Alcoy, y muchos vecinos nos han trasladado que los restos de 
los animales, que después lo utilizan para consumo humano, los tenían expuestos en zonas 
interiores y patios interiores de las viviendas. O sea, nosotros nos preocupamos esto, que 
cuando se realizan estas prácticas, y no es ni xenófogo ni nada, es solamente salud pública. 
Y tenemos unas ordenanzas que indican que estos sacrificios no se pueden realizar por el 
maltrato animal, etc., y continuamos insistiendo en que deben de controlar de alguna 
manera esto, porque otro tipo de personas, ciudadanos de a pie, alcoyanos, etc. utilizan 
esos animales de manera normal y continuar respetando la vida de los animales. No 
tenemos ningún inconveniente que las costumbres religiosas de este colectivo se continúen 
realizando. 

Nosotros lo que pensamos es que hay que cumplir las normas, y si desde la Comunidad 
Europea y la legislación estatal esto está regulado, debe de controlarse y de seguirse. Ese 
es nuestro punto de vista.

Sra. Sanjuán: Bé, sí que està regulat i es compleix el Reglament 1.099 de 2009. Si coneix 
d’algú o vosté mateix ho ha vist, el que ha de fer és posar una denúncia i, aleshores, la 
Policia actuarà en conseqüència complint la normativa.

I pel que hem pogut parlar amb este col·lectiu, sí que fan la seua festa, però van a 
escorxadors i s’ajusten a la legalitat oportuna; es fan les coses ben fetes. I això és, a més, el 
que ens trasllada a nosaltres el centre de salut pública.
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28. 24616/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES I PREC SOBRE EL CONTROL DE LA VELOCITAT DEL TRÀNSIT RODAT 
A LA CIUTAT D'ALCOI

El Grupo Municipal Vox presenta las siguientes preguntas y ruego.

“Las vías de circulación tienen límites de velocidad, genéricos o específicos (fijados por una 
señal para un tramo). Si se supera ese límite objetivo, se circula a velocidad excesiva y, si 
nos detectan, seremos sancionados.

En repetidas ocasiones hemos sido testigos de las altas velocidades a la que circulan 
algunos vehículos por las vías urbanas de Alcoy, sobre todo en las avenidas o calles 
principales y puentes.

Vecinos de la Carretera Alicante, L’Alameda Camilo Sesto, Nasaurina d´Entença, 
especialmente, nos han transmitido el miedo y peligro que sufren a ciertas horas del día, 
sobre todo cuando existe una mayor afluencia peatonal transitando por las calles, y que es 
cuando algunos vehículos circulan a altas velocidades sin respetar las señales de limitación 
de velocidad o incluso el salto de semáforos.

Existen cámaras que con el hardware adecuado, también pueden ser utilizadas para el 
control de la velocidad de los vehículos o control de salto de semáforo.

Realizamos las siguientes preguntas:

 ¿Qué funciones desempeñan las cámaras para el control de tráfico de la Smart 
Street?

 ¿Que funciones desempeñan las cámaras para control de trafico del resto de la 
ciudad? 

 ¿Pueden ser utilizadas para el control de la velocidad de vehículos y el salto de 
semáforos? 

Por lo que realizamos el siguiente ruego:

 Instar al Concejal de Seguridad, ha realizar los trámites necesarios para implantar 
sistemas de control de la velocidad y salto de semáforos en la Ciudad de Alcoy.

 Realizar un estudio del tráfico rodado de la Ciudad de Alcoy para determinar flujos, 
identificación y análisis de problemáticas y propuesta de soluciones.

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745116124021410 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

El Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox, lee las preguntas y el ruego en los siguientes 
términos:

“Las vías de circulación tienen límites de velocidad, genéricos o específicos (fijados por una 
señal para un tramo). Si se supera ese límite objetivo, se circula a velocidad excesiva y, si 
nos detectan, seremos sancionados.

En repetidas ocasiones hemos sido testigos de las altas velocidades a la que circulan 
algunos vehículos por las vías urbanas de Alcoy, sobre todo en las avenidas o calles 
principales y puentes.

Vecinos de la Carretera Alicante, L’Alameda Camilo Sesto, Nasaurina d´Entença, 
especialmente, nos han transmitido el miedo y peligro que sufren a ciertas horas del día, 
sobre todo cuando existe una mayor afluencia peatonal transitando por las calles, y que es 
cuando algunos vehículos circulan a altas velocidades sin respetar las señales de limitación 
de velocidad o incluso el salto de semáforos.

Existen cámaras que con el hardware adecuado, también pueden ser utilizadas para el 
control de la velocidad de los vehículos o control de salto de semáforo.

Realizamos las siguientes preguntas:

 ¿Qué funciones desempeñan las cámaras para el control de tráfico de la Smart 
Street?

 ¿Qué funciones desempeñan las cámaras para control de trafico del resto de la 
ciudad? 

 ¿Qué informes técnicos avalan su ubicación? ¿Qué criterios se han …. ―perdón, ya 
está, es que em faltava una fulla, perdó disculpeu―

 y, ¿Pueden ser utilizadas para el control de la velocidad de vehículos y el salto de 
semáforos?” 

Sr. Llopis: Bé, a les dos primeres preguntes, dir-li que les funcions que exerceixen i per a 
què serveixen aquestes càmeres, és per poder visualitzar en temps real el trànsit i tots els 
moviments d’aquests carrers o vials. També es poden recuperar, en qualsevol cas, en casos 
d’accidents, delictes o actes vandàlics, com ja s’ha fet en diverses ocasions, no únicament 
per la Policia Local sinó també per altres cossos de seguretat que ho puguen requerir. 

I per a l’última, dir-li que, en aquests moments, amb aquestes càmeres, no podem fer el que 
vosté proposa. No es pot sancionar, no es poden fer salts de semàfor perquè ni estan 
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focalitzades ni estan concebudes per a això; és a dir, no poden utilitzar-se amb aquesta 
finalitat.

Sr. Abad: Realiza los siguientes ruegos:

 “Instar al Concejal de Seguridad, ha realizar los trámites necesarios para implantar 
sistemas de control de la velocidad y salto de semáforos en la Ciudad de Alcoy.

 Realizar un estudio del tráfico rodado de la Ciudad de Alcoy para determinar flujos, 
identificación y análisis de problemáticas y propuesta de soluciones.”

Sr. Llopis: A veure, em sap greu. No puc acceptar-li-ho. I no podré acceptar-li-ho per una 
raó bàsica. En estos moments no tenim i no comptem amb una partida específica per a fer 
un estudi d’aquesta índole, com vosté està proposant, ni tampoc com per a poder instal·lar el 
programari i les càmeres en les quals està fent èmfasi amb aquestes preguntes.

El que sí que podem és comprometre’ns a estudiar i a veure quins sistemes podríem posar 
en aquestes càmeres, o quins programaris podríem instal·lar. I també veure propostes per a 
fer estudis d’eixos carrers, per a planificar-ho per al proper pressupost de l’any 2023.

Sr. Abad: Vale, pues me quedo con eso de preparar y trabajar para poder fomentar este 
tipo de control de semáforos y de velocidad. Muchas gracias.

29. 24616/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES SOBRE EL NOU ENCREUAMENT SEMAFÒRIC EN CARRETERA 
ALACANT.

Lee las preguntas el Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox.

“En las ultimas semanas, se esta realizando las obras de instalación de un nuevo cruce 
semáforico para facilitar el paso de peatones en la carretera Alicante a la altura con la 
confluencia del barrio de San Pancracio, lo que nos parece bien pero se nos generan una 
serie de dudas y cuestiones en su desarrollo.

Por lo que realizamos las siguientes preguntas:

 ¿Cuántas y qué opciones se consideraron para el paso de peatones?

 ¿Qué informes técnicos avalan el semáforo como mejor opción?
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 ¿Con qué criterios se siguieron para considerar el semáforo como la mejor opción?

 ¿Qué informes técnicos avalan su ubicación?

 ¿Qué criterios se han utilizado para decidir su ubicación?

 ¿Han solicitado informe técnico a los responsables de tráfico para la instalación del 
cruce semafórico?

 ¿Qué criterios avalan la colocación de un semáforo detrás de una columna de 
iluminación?

 ¿Cómo se regula el paso o cruce del carril vía de servicio?

 ¿Cumple este proyecto las normativas de accesibilidad?

 ¿Cuál ha sido el coste total del proyecto?”

Sr. Llopis: Moltes gràcies, una altra vegada. 

A la primera pregunta, dir-li que el que es va valorar o les opcions que es van estar veient, i 
per la qual es va definir van ser les diverses reunions amb els veïns de Sant Pancraç. Vam 
veure que la forma més fàcil era posar-la a l’eixida de la baixada de Sant Pancraç, i eixa va 
ser la que vam veure més viable. 

A la següent pregunta, li dic que no, que no hi ha cap informe; igual que no hi ha cap informe 
en molts altres de les col·locacions i intervencions en la senyalització o els semàfors de la 
ciutat.

A la tercera, li dic que els criteris van ser clars. És una senyalització que es considerava 
oportuna; i es considerava oportuna perquè era la millor opció per a poder solucionar el 
problema del pas d’una zona de la ciutat per a connectar-la a l’altra part, com podia ser 
connectar Sant Pancraç a l’altra vorera per enllaçar amb Santa Rosa, i va ser el que -una 
reunió darrere d’una altra reunió amb la gent de Sant Pancraç- es va considerar. Com li he 
dit, quant als informes que avalen la ubicació, tampoc n’hi ha cap. El que es va considerar 
era que era a l’eixida concretament d’eixe encreuament i que podia donar la visibilitat tant  a 
aquells que baixen com a aquells que pugen amb uns semàfors aeris; com ara també li 
contestaré amb la segona pregunta, perquè, en la següent pregunta de quins són els criteris 
també que es van utilitzar per a la ubicació? Doncs, els que li he dit, les diferents reunions i 
vore quin era el lloc més viable per a posar-ho i per a poder fer eixa eixida.
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Si s’hi ha sol·licitat algun informe tècnic als responsables de trànsit? No, no se n’han 
sol·licitat.

Quins criteris de col·locació de semàfors darrere de la columna? Li dic que s’han instal·lat 
dos pals que tenen semàfor, un visible per al vehicle si està parat, i també un d’aeri; és a dir, 
si vens de diferents direccions, podràs vore’l tant des de l’eixida del pont com des de la 
baixada del carrer Alacant. 

I també, pel que diu sobre com es regula el pas de l’encreuament entre el pas del semàfor i 
el carril de servei. Li dic que és un pas de zebra el que connecta, igual com també tenim en 
la rotonda de Germain de Capucini, on està el mateix sistema. És a dir, la part que connecta 
la via de servei és un pas de zebra on vas tu, prems el teu botó per a passar pel semàfor i 
tornes a passar la via de servei.

Per a la propera pregunta que em fa, que diu que si complixen les normatives 
d’accessibilitat, li dic que sí que s’hi complixen totes les normatives.

I per l’última pregunta que fa, que és molt, que ha sigut el total del projecte, li dic que ha 
estat al voltant dels 14.000 euros.

30. 24616/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER A SANEJAT DE L'ARBRATGE PÚBLIC I VIARI

Lee el ruego el Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox.

“Los diferentes tipos de arboles viarios, se desarrollan de forma diferente ya que se trata de 
una especie viva, que crece, cambia de volumen, posee una estructura interna activa y con 
un futuro imprevisible que depende de múltiples factores externos.

El desarrollo aéreo se determina mediante la servidumbre, tanto con edificios, al peatón, en 
vías de tráfico rodado, de señalización vertical y alumbrado.
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Los árboles deben respetar las fachadas, balcones, miradores y aleros de edificios, también 
deben respetar el espacio destinado al uso del peatón y en la medida de lo posible, ninguna 
parte del árbol debe invadir la vertical del borde de la calzada, ni impedirá la visibilidad de 
señales verticales, semafóricas y del alumbrado público.

Por lo que realizamos el siguiente ruego:

 Instar a los departamentos responsables, la creación de un Plan de Poda de 
Arbolado de Zonas Verdes y Viario.

 Instar a los departamentos responsables y servicios municipales, al saneado del 
arbolado viario, priorizando su saneado en aquellos que puedan causar algún tipo de 
riesgo o peligro, de manera continuada hasta tener el Plan de Poda de Arbolado de 
Zonas Verdes y Viario.”

Sr. Jordi Martínez: Bé, a vore com li ho resumisc jo. Li acceptem el prec perquè jo, el que 
entenc que vosté vol dir és que hi ha, en alguns (com per exemple els de les fotografies), 
alguns casos en els quals, a l’estiu, quan no s’ha de podar, hi ha un increment de... com 
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estos casos que ha tret vosté que proliferen molt les això.., i s’ha de mantindre. I en això li 
accepte el prec. 

En el tema del pla de poda li dic que no, no per una qüestió de fer un pla. Nosaltres ara 
tenim un servei de manteniment de poda pendent de contractació, no ho recorde ara de cap, 
però que ha incrementat d’una manera important el manteniment de poda de la ciutat i de 
jardineria, a banda de la que ja tenim en la brigada. Està a expenses d’eixir en breu, i allí 
està detallat tot el pla eixe de poda. Va inclòs perquè, al final, el que tracta eixe plec de 
condicions, és a dir: «s’ha de fer un manteniment ordinari anual d’estos carrers, este cada 
dos anys i este cada any i mig», i allí vorà vosté el pla de poda, que és el que li demanarem 
a l’empresa adequada.

Per tant, no li dic que al pla de poda, perquè va implícit en la nova contractació del 
manteniment.

Al tema de resoldre qüestions com eixes que diu vosté puntualment, que se n’hagen anat, 
en vaig tindre comunicació crec que va ser dels companys de Podem, crec que parlant 
d’unes actuacions en l’Alameda, i es van efectuar. Segons vosté vaja tenint notícia que a 
l’estiu n’hi haja... fora d’època de poda, que hàgem d’intervindre, ens ho traslladen i així ho 
farem.

Sr. Abad: Vale pues gracias, el sentido de este ruego era pues eso, el continuo saneado, 
porque sí es verdad que los árboles y arboleda van creciendo y se van desarrollando 
continuamente, y es verdad que en primavera y en verano no se realiza poda, pero un 
sencillo saneado para eliminar ciertas ramas que puedan molestar a los peatones, incluso 
en el tráfico, y como sale en las fotografías, que cubren la iluminación y algún semáforo, 
pues no estaría de más pues que se fuera realizando continuamente este saneado de 
arbolado. No lo que es la poda, pero si  revisando continuamente y donde haya que aplicar 
esta práctica, pues realizarla. Gracias.

31. 24616/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER A L'ELIMINACIÓ DE PINTADES QUE CONSTITUEIXEN DELICTES D'ODI.

Lee el ruego el Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox.

“En ocasiones aparecen pintadas en la ciudad que enaltecen una determinada ideología 
condenada por sus crímenes a lo largo de su historia, incitan al terrorismo, estigmatizan una 
religión, insultan por razón de sexo, etc.
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No se trata de simples daños contra el 
patrimonio o la propiedad privada sino que constituyen delitos de odio.
En este caso, las pintadas que denunciamos, enaltecen a la mejor izquierda de la historia de 
la humanidad, el comunismo,  el marxismo, el leninismo y el maoismo.

El Parlamento Europeo condenó los crimines contra la humanidad y violaciones masivas de 
los derechos humanos perpetrados por los regímenes comunista, nazi y otros regímenes 
totalitarios.

Por el que realizamos el siguiente ruego:

 Instar a los departamentos responsables y a los servicios municipales, en el control e 
inspección de pintadas, como esta regulado en las ordenanzas, y actuar en su 
eliminación, de estas y otras pintadas que constituyan o no delitos de odio, desde su 
detección y en un plazo máximo de 24 horas.”

Sr. Silvestre: Bé, bon dia de nou. 

Bé, doncs com no pot ser d’una altra manera, no li accepte el prec. Ja m’imagine que ho 
sabrà. Però, no per res: sap vosté que jo tinc el criteri que, quan estan fent-se les coses no 
puc acceptar un prec perquè si no pareix que els departaments responsables i els serveis 
municipals no estiguen fent la seua faena i, en canvi, no és així.

Però sí que voldria dir-li una cosa, i és que ací vosté, en este cas, pareix que torne a gastar 
un poc les ulleres eixes de Vox, perquè estes dos pintades, a mi em pareix molt bé que les 
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denuncie, estes que apareixen ací, però podria haver-ne denunciat altres que es fan de la 
violència de gènere, del feminisme, en favor de la igualtat, d’LGTBI, de la comunitat 
musulmana, eh!, que totes eixes no apareixen també. No li ho dic per res, sinó perquè crec 
que podria haver-les posades totes ací. Haver-ne posat algunes més. Però és que, a més a 
més, no té sort, perquè precisament estes dos que estan ací, concretament estes dos que 
vosté assenyala, tenim un informe de la Policia que ens deia que estan, estes i altres moltes, 
en el que s’ha traslladat al departament, que el departament ja ha obert el corresponent 
expedient, i les que estan en dependències municipals ja s’han traslladat a través de 
Fomento de Construcciones y Contratas, i hi ha altres que s’han traslladat a altres 
departaments perquè ens diguen de qui és la titularitat d’eixes. I eixes dos, precisament, són 
titularitats privades amb la qual cosa s’ha fer un requeriment, o es farà un requeriment, quan 
es tinga coneixement de qui són els propietaris, perquè les netegen.

Sr. Abad: Gracias senyor alcalde. Pues sí, la verdad es que tenemos otro punto de vista y la 
verdad es que mis gafas de Vox son... tienen otra perspectiva de la vida, totalmente, y 
mucho mejor, pero bien, ya se darán cuenta poco a poco.

He denunciado estas pintadas por no poner todas, porque hay una cantidad exagerada en 
toda la ciudad de pintadas, y eso de que se está haciendo y se está realizando, sí, pero a un 
ritmo muy ligero, o sea, no hay una complicidad continua del departamento, a mi forma de 
ver, y a la forma de muchos ciudadanos que lo están viendo. Como usted ha dicho, las otras 
pintadas que ofenden a los musulmanes, violencia de género, ideología de género, etc. ya 
hace unos meses Compromís ya presentó un ruego muy parecido, pero se dejó fuera este 
tipo también de pintadas, como la que denuncié yo en el mismo pleno, la que pone a la 
entrada de la calle Casablanca, al lado de la Policía “Policía local, cornuts”, y todavía está. 
No se ha limpiado. No sé si es porque es una propiedad privada, si es una propiedad 
pública; pero yo tengo un punto de vista diferente, yo quiero una ciudad libre de pintadas. 
Que no tenga ninguna, de ningún tipo. Me da igual que sean racistas, xenófobas, de lo que 
quieran ser homófobas… me da igual. Quiero una ciudad limpia, ya sea una propiedad 
privada o sea propiedad pública. Lo que el ayuntamiento y el gobierno tiene que tener en 
consideración es poner los medios necesarios para poder evitar que estas pintadas se 
realicen, tanto en unos espacios públicos como privados. Gracias.

Sr. Silvestre: Sí, a vore, estem totalment d’acord en el fet que els dos volem una ciutat neta 
i tot això; però sí que voldria apuntar-li que hi ha una sèrie de pintades, moltes voltes 
extremadament delicades, i que extremadament poden crear conflictes. I eixes de les quals 
vosté... alguns grups sí que s’han assabentat, perquè ens han ajudat i fins i tot ens ho han 
dit no solament grups polítics sinó altres associacions, eixes les hem netejades, no en 24 
hores, si no en menys moltes voltes. Per què? Perquè podrien causar... Però, de les altres, 
anem treballant i anem fent a poc a poc perquè, al ritme a què netegem, també hi ha... 
seguixen apareixent. 
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L’altre dia -no sé si van sentir la notícia-, però també, en la zona de la Via Verda, estaven 
fent un grafit i també, la Policia mateix -que també fa la seua feina-, els va agafar. És a dir, 
tenim denúncies, tenim expedients de gent que contínuament anem fent, anem treballant; 
però amb això passa com amb els abocadors, anem retirant i anem netejant, però seguixen 
havent-ne. 

Però, sobretot, jo el què vull dir i que es quede, és que sí que donem prioritat a aquelles 
pintades que poden crear conflictes immediats, i això sí que està fent-se. Res més, gràcies.

32. 24513/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES SOBRE EL PGOU

Lee las preguntas la Sr. Lirio García, concejal del Grupo Municipal del Partido Popular.

“PREGUNTAS

Sobre la tramitación general del PGOU 

 ¿Han informado todos los organismos o administraciones que deben hacerlo con 
carácter preceptivo para aprobar el Plan General Estructural?”

Sr. Jordi Martínez: A la versión final del Plan General Estructural de mayo de 2019, no.

Sra. Lirio García:
 “¿Qué organismos o administraciones faltan?”

Sr. Jordi Martínez: Falta el Ministerio de Fomento, el Área de Ferrocarriles, falta VAERSA, 
falta el Departamento de Paisaje y el de Residuos.

Sra. Lirio García:
 ¿Cuántos informes o dictámenes ha recibido el Ayuntamiento de Alcoy referentes al 

PGE desde su aprobación inicial en mayo de 2019?

Sr. Jordi Martínez: 23.

Sra. Lirio García: 
 ¿Qué organismos o administraciones han emitido dichos informes?
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Sr. Jordi Martínez: ADIF, ha emitido dos; Ordenación del Territorio; EPSAR; 
Telecomunicaciones, 3; Movilidad, 3; Confederación Hidrográfica, 1; Transporte y 
Planificación Viaria en Conselleria, 1 también; la Conselleria de Educación el catàlogo; la 
Conselleria de Agricultura el de residuos; de Paisaje también; Infraestructuras Educativas; 
Conselleria de Agricultura en el Departamento de Ruido, 2; Ministerio de Fomento en 
Carreteras; PATRICOVA; Conselleria de Agricultura en Espacios Protegidos; Conselleria de 
Agricultura en Gestión Forestal i Conselleria de Agricultura en Red Natura 2000.

Sra. Lirio García:
“Sobre cada uno de los siguientes informes

1.- Informe de la DIRECCIÓN GENERAL DE MEDIO NATURAL Y EVALUACIÓN 
AMBIENTAL, ordenación del territorio de 01/03/2022

 ¿Ha contestado el Ayuntamiento al requerimiento de este informe?”

Sr. Jordi Martínez: No.

Sra. Lirio García:
 “En caso de respuesta negativa . ¿Cuándo va a responder  el Ayuntamiento?”

Sr. Jordi Martínez: Cuando tengamos preparada la documentación.

Sra. Lirio García:
“2.- Informe de la DIRECCIÓN DE OBRAS PUBLICAS TRANSPORTE Y MOVILIDAD. 
SERVICIO DE PLANIFICACIÓN, de 25/11/2020

 ¿Ha contestado el Ayuntamiento al requerimiento de este informe?”

Sr. Jordi Martínez: No.

Sra. Lirio García:
 “En caso de respuesta negativa . ¿Cuándo lo va a hacer?”

Sr. Jordi Martínez:  Cuando esté la documentación preparada.

Sra. Lirio García:
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“3.- Informe de la DIRECCIÓN GENERAL DE CULTURA Y PATRIMONIO catálogo, de 
10/12/2020

 ¿Ha contestado el Ayuntamiento?”

Sr. Jordi Martínez: No.

Sra. Lirio García:
 ¿Cuándo lo va a hacer?

Sr. Jordi Martínez: Tampoco, cuando tengamos la documentación.

Sra. Lirio García: 
“4.- Informe de la DIRECCIÓN GENERAL DE POLÍTICA TERRITORIAL Y PAISAJE paisaje, 
de 28/12/20

 ¿Ha contestado?”

Sr. Jordi Martínez: Sí.

Sra. Lirio García:
 “En caso de respuesta afirmativa. ¿Ha recibido el Ayuntamiento respuesta?

Sr. Jordi Martínez: No.

Sra. Lirio García:
 ¿Cuando contestó? Aunque no está en…

Sr. Jordi Martínez: Pues no le puedo decir ahora la fecha, porque, si me hubiera pedido la 
fecha se la daría; pero si quiere usted acceder a la documentación del Plan General, está a 
disposición de todos ustedes, como toda la documentación del ayuntamiento. Pero se lo 
digo no por nada, porque después nos dicen “se han burlado ustedes de” ―Sra. Lirio 
García: No, no, para nada, nosotros no rizamos el rizo de esa manera― no, no, ustedes no 
han preguntado nada, tienen acceso al Plan General ―Sra. Lirio García: Entiendo que no 
conteste porque no estaba previamente preguntado, pero creía que como era un tema tan 
importante usted ya lo sabría, pero bueno―. A ver, no sé la fecha y no quiero tampoco 
llevarla a usted a una confusión ―Sra. Lirio García: No, no―.
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Sra. Lirio García:
“5.- Informe de la DIRECCIÓN GENERAL DE CALIDAD Y EDUCACIÓN AMBIENTAL 
residuos, de 17/12/20

 ¿Ha contestado?”

Sr. Jordi Martínez: Sí.

Sra. Lirio García:
 ¿Ha recibido el Ayuntamiento respuesta?

Sr. Jordi Martínez: No

Sr. Lirio García: Entiendo que no sabe la fecha.
“6.- Informe de la DEMARCACIÓN DE CARRETERAS DEL ESTADO EN LA COMUNIDAD 
VALENCIANA carreteras, de 05/03/21

 ¿Ha contestado?

Sr. Jordi Martínez: No.

Sra. Lirio García:
 ¿Cuándo lo va a hacer?

Sr. Jordi Martínez: Cuando tengamos preparada la documentación.

Sra. Lirio García:
"7.- Informe de la DIRECCIÓN GENERAL DE INFRAESTRUCTURAS EDUCATIVAS, de 
06/10/21

 ¿Ha contestado el Ayuntamiento?

Sr. Jordi Martínez: No.

Sra. Lirio García:
 En caso de respuesta negativa . ¿Cuándo lo va a hacer?
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Sr. Jordi Martínez: Cuando se tenga la documentación.

Sra. Lirio García:
“8.- INFORME EN MATERIA ACÚSTICA de 22/12/21

 ¿Ha contestado el Ayuntamiento?

Sr. Jordi Martínez: No.

Sra. Lirio García:
 “En caso de respuesta negativa. ¿Cuándo lo va a hacer?”

Sr. Jordi Martínez: Cuando se tenga la documentación oportuna.

Sra. Lirio García:
“9.- Informe de la CONSELLERIA AGRICULTURA. DIRECCIÓN TERRITORIAL de 04/04/22

 ¿Ha contestado el Ayuntamiento?

Sr. Jordi Martínez: No.

Sra. Lirio García:
 En caso de respuesta negativa. ¿Cuándo lo va a hacer?

Sr. Jordi Martínez: Cuando se tenga la documentación. No obstante hay que decir que 
algunos documentos que usted cita, probablemente no sean preceptivos para aprobación de 
la fase ambiental ―Sra. Lirio García: Lo sé―, quiero decir que, si ante los… usted 
preguntaba… creo que han sido 9, algunos no serán preceptivos para la aprobación de la 
fase ambiental y podrá continuar la aprobación del Plan General sin esos documentos.

33. 24513/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES SOBRE PARTIDES D'INVERSIÓ NO INCLOSES EN PRÉSTEC

Lee las preguntas la Sra. Payá, concejal del Grupo Municipal del Partido Popular

“En la Resolución de Alcaldía 3680/22 se aprueban las condiciones para la concertación de 
un préstamo por importe de 4.133.007,42 € para financiar parte de las inversiones previstas 
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en el Presupuesto Municipal de 2022. Sin embargo, el Presupuesto 2022 contemplaba un 
total de inversiones a financiar mediante préstamo por importe de 5.988.007,42 €. 

1) ¿A qué se debe esta reducción del importe definitivo respecto del previsto en el 
presupuesto?”

Sra. Moltó: A su ajuste al ahorro neto y a la priorización de los proyectos financiados con 
fondos europeos o con otras administraciones.

Sra. Payá:

“Como consecuencia de la disminución, podemos comprobar que la relación detallada 
incluida en la resolución 3680/22 no incluye varias partidas de inversión previstas en el 
presupuesto, o el importe a financiar mediante préstamo ha sido reducido con el fin de 
ajustar el total de préstamo a concertar hasta los 4.133.007,42 €

Al respecto, formulamos las siguientes preguntas:

La partida “Mejoras Infraestructuras Urbanas”, dotada en el presupuesto con 
150.000 € y prevista su financiación mediante préstamo, no se encuentra incluida en 
la propuesta,

 ¿Cómo van a financiar la partida?”

Sra. Moltó: Existe un remanente de 126.000 euros para cubrir las necesidades.

Sra. Payá: 

“La partida Renovación Edificios Vivienda Pública EDUSI LA 11.1 figura en el 
presupuesto con una dotación de 300.000 € financiada con préstamo al 100%. Sin 
embargo, solo se han incluido 50.000 € para esta inversión en la concertación del 
préstamo.

 ¿Cómo se van a financiar los restantes 250.000 € reflejados para esta partida en el 
presupuesto?”

Sra. Moltó: Estamos pendientes de una subvención de Generalitat en este sentido.

Sra. Payá:
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“Respecto a la partida “Construcción Pabellón Gimnasia Artística”, a pesar de la 
reciente modificación del acuerdo y ratificado el compromiso del Ayuntamiento ante 
la Consellería d’Educacio Cultura i Esport, no se ha incluido en la concertación del 
préstamo los 150.000 € previstos para la ejecución de esta inversión.

 ¿Significa esto que no van a realizar la construcción este año?”

Sra. Moltó: No, dado que existe un remanente de 467.000 €, a los que cabe añadir una 
subvención de 200.000 € por parte de la Conselleria.

Sra. Payá:

“La partida “Mejora Eficiencia Energética de Edificios Municipales EDUSI LA 7” está 
dotada en el presupuesto 2022 con 100.000 € financiados con préstamo.

 ¿Por qué no está incluido este importe en la concertación del préstamo 2022?”

Sra. Moltó: Porque existe un remanente de 581.000 €.

Sra. Payá: 

“La partida “Inversiones Smart City” tiene una dotación en el presupuesto de este año 
de 250.000 € financiados con préstamo de los que solo figuran 100.000 € en su 
concertación.

 ¿Cómo se va a financiar este importe?”

Sra. Moltó: En este sentido se nos ha concedido también un subvención de 100.000 € de 
Conselleria.

Sra. Payá:

“Las actuaciones en yacimiento arqueológico “Castellar” están dotadas en el 
presupuesto con 150.000 € a financiar mediante préstamo que no figuran en la 
contratación del mismo.

 ¿Va a ser suficiente con los 54.067 € que contiene la partida vía modificaciones?”

Sra. Moltó: Mire, en este sentido estábamos a la espera de un informe de Conselleria, que 
la verdad es que se ha retrasado bastante porque se recibió en el mes de junio, y este año 
la idea es licitar por tramitación anticipada, con lo cual será suficiente.

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745116124021410 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

Sra. Payá:

 “¿cómo van a financiar el importe necesario para completar la inversión?”

Sra. Moltó: Esa pregunta no está contemplada, pero le estoy diciendo que este año lo que 
vamos a hacer es tramitar… hacer una tramitación anticipada para iniciar la licitación. 

Sra. Payá: No contestan a esta pregunta.

“La partida “Rehabilitación Edificios Municipales EDUSI/ARRU” contemplaban para 
este año 200.000 € financiados con préstamo y tan solo figuran 130.000 € en 
suconcertación. 

 ¿Va a ser suficiente con lo reflejado en la contratación del préstamo?”

Sra. Moltó: El importe se ajustó a los 370.000 euros de la licitación que estaba en marcha, y 
que recientemente ha quedado desierta por el aumento de precios de los materiales. 
Cuando volvamos a licitar sabremos lo que falta.

Sra. Payá: 

 ¿cuál ha sido el criterio para minorar el importe destinado a la inversión?, entiendo 
que la licitación que se…

Sra. Moltó: Ajustada a la licitación.

Sra. Payá:

“La partida “Centro de Interpretación La Sarga” fue dotada en el presupuesto con 
100.000 €, importe no recogido en la concertación del préstamo para este año.

 ¿Significa esto que desisten ejecutar la inversión?”

Sra. Moltó: Se trata de un proyecto ya redactado a la espera de financiación, y este año, 
como decía al inicio, pues se han primado los proyectos con financiación de fondos 
europeos. Eso no significa que se desista de ejecutar la inversión, sino que se buscará 
financiación y, en su caso, quedará presupuestado el próximo año.

Sra. Payá: 
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“Respecto a la partida “Rehabilitación L’Illa de Rodes Edificio 
Tecnológico/Honorarios” figura en el presupuesto a financiar por el Ayuntamiento 
mediante préstamo por un importe de 625.000 €. Sin embargo, se contrata en el 
préstamo tan solo 300.000 €.

 ¿Va a ser suficiente con 300.000 €?”

Sra. Moltó: De momento sí, es un proyecto plurianual y, en las próximas anualidades, pues 
se pondrá.

Sra. Payá:

 “¿Cuál ha sido el criterio para minorar el importe destinado a la inversión?”

Sra. Moltó: Ajustar el importe a la necesidad de la anualidad.

Sra. Payá:

 ¿Y cómo van a financiar la diferencia?”

Sra. Moltó: Le acabo de decir que hemos ajustado el importe a la anualidad, y la diferencia, 
en próximos años, hemos dicho que es un proyecto plurianual y se irá presupuestando.

Sra. Payá:  Gracias por la aclaración.

“La “Adquisición de Inmuebles” tiene una dotación en el presupuesto 2022 de 
150.000 € que no recoge el préstamo solicitado.

 ¿Va a ser suficiente con la incorporación de remanentes de presupuestos 
anteriores?”

Sra. Moltó: Son 137.000 € y sí, dado que hay una subvención pendiente de resolución en 
este sentido.

Sra. Payá: 

 “¿Qué previsiones de adquisición de inmuebles contemplaban al elaborar el 
presupuesto y que han desestimado?”
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Sra. Moltó: No se han desestimado, sino que se trata, por ejemplo en el caso del Molinar, 
de adquirir terrenos en varios años y, como comentábamos antes, estamos pendientes de 
una resolución de subvención de Conselleria para la adquisición de viviendas.

Sra. Payá:

“El Plan de Sostenibilidad Turística (Next Generation) contemplaba una partida en el 
presupuesto de 3.200.000 € de los que 200.000 € estaban previstos ser financiados 
con préstamo.

 ¿Por qué no figura este importe en la solicitud del préstamo?

Sra. Moltó: Porque en un principio el IVA no quedaba cubierto en esta subvención, y ahora 
es un gasto elegible.

Sra. Payá:

“La partida “Vial conexión Z.Norte/Ensanche/S.Rosa” está dotada en 2022 con 
260.000 € de los que previsiblemente, 250.000 € financiará la GV y los 10.000 € a 
financiar por el Ayuntamiento mediante préstamo.

 ¿Por qué no figura este importe en la concertación del préstamo?”

Sra. Moltó: Porque como he comentado antes, con motivo de una cuestión que planteaba 
Podemos, porque se está redactando el proyecto, y este año no se iniciarán las obras, 
porque este año es año en el que vamos a redactar ese proyecto.

Sra. Payá:

“Por otro lado, la no inclusión de la partida “Reconstrucción chalets Font Roja” 
(50.000 euros) constata la renuncia a la ejecución, al menos a corto plazo, de este 
proyecto después de 9 años (proyecto de 2013) en el presupuesto. Sin embargo, en el 
ejercicio 2021 todavía incluyeron en la contratación del préstamo 60.000 € afectos a 
esta inversión.

 ¿Dónde van a destinar los 310.579,01 € correspondientes a esta inversión de 
financiación afectada a través de préstamos de años anteriores, reflejados en la 
partida?”

 Sra. Moltó: A mi lo que me extraña es que no puedan responder a esto, no?, porque sé 
que han hecho un comunicado precisamente sobre el tema de la reducción del préstamo, 
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pero sin ni siquiera haber oído las respuestas sobre el porqué se ha reducido ese préstamo. 
Y como ustedes han podido comprobar, estamos hablando de más de millón de euros que 
se recibirán en subvenciones y que nos podemos ahorrar del préstamo. Que hubiera estado 
bien que a lo mejor hubieran tenido esta información antes de lanzar las noticias falsas y 
desinformativas que ustedes lanzan. Y en este, pues pasa un poquito lo mismo. Si ustedes 
se molestan un poco en informarse, pues hubieran visto que en el pleno del mes de julio 
esta cuestión ya pasó, porque además, fue una cuestión de una modificación que pasó por 
acuerdo plenario, y allí, en esa sesión plenaria tienen la modificación y el destino. Que 
bueno, no sé si se lo van a mirar, pero bueno, le anticipo ya que va destinado a polígonos.

34. 24513/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES SOBRE L'ADJUDICACIÓ DELS CONTRACTES “MENJAR A CASA” I 
“MAJOR A CASA”

Lee las preguntas la Sra. Payá, concejal del Grupo Municipal del Partido Popular.

“Respecto al concurso para la adjudicación del contrato para el programa “Menjar a casa”, 
paralizado como consecuencia del recurso presentado. 

 ¿Qué solución tienen prevista para poder seguir ofreciendo el programa a partir, 
pues de ayer, 1 de septiembre?

Sra. De Gracia: Gràcies, senyor alcalde. Bon dia a totes i a tots i als companys i als que ens 
segueixen des de les xarxes.

Sí, bé, l’1 d’agost hi va haver una ampliació, hi va haver una modificació; per tant, les dades 
es modifiquen. 

Per al tema del menjar, és fins al 10 d’octubre i, per al tema del major, és fins al 24 de 
setembre. No obstant, li conteste, senyora Payá, a tot, perquè el que vull és que quede ben 
clar que aquest servei és essencial, per tant, no deixarà de prestar-se aquest servei ni un 
dia. Això que quede ben clar, perquè per a nosaltres és molt important que així conste. No 
obstant això, bé, si vol faça la segona pregunta, per favor.

Sra. Payá:

“Respecto al concurso para la adjudicación del contrato para el programa “Major a casa”, 
además de haber sido paralizado como consecuencia del recurso presentado, en la última 
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mesa de contratación estaba previsto dar cuenta del informe jurídico para declarar desierto 
el procedimiento de adjudicación.

1. ¿Cuál va a ser la solución para poder seguir ofreciendo el programa a partir del 1 de 
septiembre o en la nueva fecha?

2. ¿Qué medidas va a adoptar para, en su caso, volver a licitar el contrato?”

Sra. De Gracia: Bé, com vosté ha comentat en l’exposició, estem a l’espera de la resolució 
final del Tribunal de Recursos de Contractació (el TACRC).

35. 24489/2022 REGIDOR NO ADSCRIT MMARTINEZ 
PREGUNTES-PREC: PROJECTE VORERES SANT JOAN DE RIBERA

El Sr. Marcos Martínez, concejal no adscrito de Ayuntamiento de Alcoy, presenta las 
siguientes preguntas y ruego.

“En 2021 se redactó un proyecto para ir adecuando en diferentes fases, los tramos de acera 
que faltan en la zona alta de la calle S. Joan de Ribera. Tras una primera actuación en la 
parte más urgente, 

¿Cuándo se iniciará la siguiente fase?

¿Se sabe qué tramo o tramos comprenderá?

RUEGO:

- Se inicie la ejecución de la siguiente fase lo antes posible.”

El Sr. Marcos Martínez lee las preguntas y ruego en los siguientes términos:

“Gràcies senyor alcalde, bon dia a tots.
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Sí, en 2021 es va redactar un projecte per anar adequant en diverses fases els trams de 
vorera que falten en la zona alta del carrer Sant Joan de Ribera, es va fer una primera 
actuació en la part més urgent, que era el alt pel tema que les persones no tenien en què 
xafar la carretera, i volia preguntar ¿Quan s’iniciarà la següent fase i si se sap quin tram o 
trams comprendrà?»

Sr. Jordi Martínez: Moltes gràcies. Bé, depenent del fet que estes qüestions es facen 
mitjançant els recursos propis de l’Ajuntament o bé que es facen per mitjà d’alguna licitació, 
s’hauria de vore després la quantitat que podem destinar. Ho sabem, més o menys, en eixes 
fases, si es pot fer tot de colp. No en tenim capacitat; aleshores, anem a dur... durant este 
mes de setembre-octubre, i una volta hi haja ja disponibilitat pressupostària en el tema de 
les inversions, vorem de quina manera podem resoldre alguna fase d’estes. Això, jo crec 
que, al llarg del mes que ve o durant este mes o el mes que ve, podrem saber ja si es pot 
executar abans de finals d’any.

Sr. Marcos Martínez: Sí, bé, hi havia un prec al respecte, però m’imagine que va sobre el 
mateix: que es faça el més prompte possible.

Sr. Jordi Martínez: Sí, sí, acceptem el prec.

36. 24489/2022 REGIDOR NO ADSCRIT MMARTINEZ 
PREC: CONTENIDOR INICI VIA VERDA

El Sr. Marcos Martínez, concejal no adscrito de Ayuntamiento de Alcoy, presenta el 
siguiente  ruego.

“En el mes de junio de 2021, en sesión plenaria, se aceptaba un ruego para colocar un o o 
varios contenedores de pequeño tamaño al inicio de la vía verde, con el fin de que se 
ofreciera un mejos servicio e imagen, ya que la pequeña papelera que hay allí ubicada, no 
es suficiente y se deposita la basura en el suelo a su alrededor.

Transcurrido un tiempo, se recordó y el Sr Silvestre se volvió a comprometer a su 
colocación. Transcurrido otro verano, nos encontramos con que todavía no se han colocado 
dichos contenedores, con lo que formulo el siguiente RUEGO:

- Que se dé cumplimiento a lo acordado y se coloquen los contenedores portátiles que 
corresponda en el menor tiempo posible.” 
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El Sr. Marcos Martínez lee el ruego en los siguientes términos:

«En el mes de juny de 2021, en sessió plenària s’acceptava un prec per a col·locar un o 
diversos contenidores de xicoteta grandària a l’inici de la Via Verda, amb la finalitat que 
s’oferira un millor servici i imatge, ja que hi ha una paperera xicoteta allí, en el berenador 
que hi ha allí, i que sempre estava doncs rodejada de bosses de fem i de trastos. I, 
transcorregut un temps es va recordar al senyor Silvestre i es va tornar a comprometre a la 
seua col·locació, i ha passat un altre estiu i es trobem que encara no s’ha posat estos 
contenidors en el lloc. Amb la qual cosa, formule el següent PREC:

- Que es done compliment a l’acordat i que es col·loquen els contenidors portàtils que 
corresponga el més prompte possible. Gràcies» 

Sr. Silvestre: Sí, bon dia de nou. Sí, a vore, assumisc este prec de nou. Sí que és veritat 
que ho teníem pendent. Ja, recordeu, que vam estar parlant de la possibilitat de posar allí 
unes papereres intel·ligents i que finalment vam descartar; però, parlant-ho també amb el 
departament, hi havia una empresa de la ciutat que pel tema de la responsabilitat social 
corporativa estava mirant a vore si les finançava. Encara no ens ha donat resposta. Per tant, 
nosaltres ja hem parlat amb l’empresa per a col·locar… anirem, col·locarem allí dos 
contenidors, d’eixos de rodes, xicotets.

Ara bé, jo també vull dir alguna cosa en defensa meua. Primer: ja sabeu que sempre la 
política ha intentat ser que en la Via Verda hi haguera el mínim possible de papereres per tal 
que la gent s’enduguera els residus que genera i els tirara. A un poquet més de 150 metres 
d’allí hi una illa de contenidors i potser hauríem d’anunciar que està allí. Evidentment, si hi 
ha unes persones que deixen bosses de fem en la paperera, no estan actuant correctament, 
perquè eixa paperera és per a coses molt puntuals.

Dit açò, intentarem, amb la màxima brevetat possible, posar eixos dos contenidors, sobretot 
per això, per a facilitar i per evitar un poc la mala imatge del principi de  la Via Verda.

Sr. Marcos Martínez: Li ho agraïsc. Més que res, home, és que és l’inici de la Via Verda, 
que coincidix també en els dies de mercadet els diumenges… Clar, hi ha una taula allí per a 
asseure’s per poder esmorzar, per poder… i aleshores, facilitar eixa labor. També, el fet de  
demanar-ho és perquè és una cosa que no necessita cap inversió i que tampoc fa falta 
personal per a portar-ho. És una cosa simple i que, si el dia de demà s’arregla d’una altra 
forma, doncs es retiren els contenidors i ja està. Aleshores, simplement per oferir una millor 
imatge i que estiga aquella zona, doncs... més neta, no? Gràcies. 

PRECS I PREGUNTES:
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37. GRUP MUNICIPAL VOX
PREGUNTA CUÁL ES EL MOTIVO POR EL QUE EL ESTANQUE DE BAJO DEL PUENTE 
DE SAN JORGE HACE DÍAS QUE ESTÁ VACÍO

Sr. Abad: Sí, yo solamente quería preguntarle al señor Silvestre, que el estanque de bajo 
del puente de San Jorge hace días que está vacío, i querría saber cuál es el motivo, si van a 
limpiarlo, van a hacer alguna adecuación, etc.

Sr. Silvestre: Bé, abans de res, li agraïsc que faça la pregunta ací i que no hi haja anat, que 
no haguera gravat un vídeo allí i haguera dit: «Quin desastre que és açò!»; perquè jo pense 
que, al final, jo crec que ací tots tenim un poc de sentit comú. I, sí, fins ara l’estany estava 
ple. I si ara l’estany està buit, serà per alguna cosa. 

Aleshores, com sabeu està el projecte de solucions basades en la natura, que ja 
pràcticament està a punt d’adjudicar-se a l’empresa, i una de les cinc actuacions era fer-ne 
una millora... Es pensa fer un biofiltre en la zona de l’estany. Aleshores, entre altres accions, 
s’hi posarà una espècie de malla impermeable per impedir això. Aleshores, clar, nosaltres, 
com açò volem que es faça relativament el més ràpidament possible, doncs estem ajudant. 
Clar, una de les coses que vam fer primer és -quan ja estava més o menys clar el 
procediment-, va ser tancar l’aigua perquè anara buidant-se i així poder actuar.

Sr. Abad: A la respuesta le quiero hacer un ruego. Que aprovechen el momento, y que 
limpien la zona de malezas y de hierbas y que se quede una zona adecuada, ya que van a 
hacer una inversión importante ahí, entiendo.

Sr. Silvestre: Sí, sí, sí, està contemplat, clar, aprofitar això.

38. GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI
PREC PERQUÈ ES REVISEN TOTS ELS PUNTS DE CLAVEGUERAM QUE HI HA AL 
LLARG DEL RIU I PER ARREGLAR-HO ABANS DE LES PLUGES

Sr. Ivorra: El senyor Martínez ha comentat abans, del tema del clavegueram de la zona de 
Korott, la zona de baix del Santiago Payá, han avisat a l’entitat que s’encarrega per arreglar-
ho. El que sí que voldríem fer-li és un prec, que traslladaren a l’entitat que revisen tots els 
punts de clavegueram que hi ha al llarg del riu perquè estan en una situació complicada, 
difícil en algun moment, i entenem que seria un moment adequat per a arreglar-ho ara, 
abans de les pluges, i que no tinguem una altra volta vessaments d’aigües fecals al riu.
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Sr. Jordí Martínez: Acceptem el prec, veig que és un... -li ho dic perquè no sé si s’ha fet-, 
però jo crec que és una bona... no, no, no. Vull dir-li, que no sé si nosaltres hem instat ja a 
l’EPSAR perquè tinga allò en condicions, però em pareix una bona proposta i ho farem, si no 
ho hem fet.

39. GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI
INFORMAR DE CASA DE DONES PROSTITUÏDES EN UN DELS BARRIS D’ALCOI I 
DEMANAR QUE S’ACTUE SEGONS ELS ACORDS DEL PLENARI

Sra. Guillem: Bé, ens hem assabentat -i entenc que vostés també-, que hi ha una casa de 
dones prostituïdes en un dels barris d’Alcoi. Ahir mateix va haver una actuació en la qual... 
bé, que va anar tant la Policia Local com la Policia Nacional. Per tant, bé, més que res era 
per donar informació sobre això, per compartir-la i demanar que actuem segons els acords 
que hem establert en aquest Plenari i que lluitem contra els consumidors i protegim les 
dones prostituïdes.

40. GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA
OFERIMENT DE DIÀLEG AL SENYOR GONZÁLEZ

Sr. Jordi Martínez: A vore, jo tinc un prec o un oferiment, no sé com dir-li, i era fer-li un 
oferiment al senyor González, o un prec, perquè ho entenga com un oferiment, no? No com 
una cosa a què m’haja de contestar. I era un oferiment més de diàleg. No li ho dic per res, 
ho dic perquè no ha volgut intervindre en un dels punts de gestió, i era en el cas de la 
proposta que s’ha fet per part dels seus membres que han de participar en els distints 
òrgans col·legiats i en els quals vostés s’ha abstingut, no? I que, quan tu prepares un ple, 
amb els teus companys dius «Ostres, si ells s’han abstingut, nosaltres que fem?». Està clar 
que vosté ens va dir, crec que va dir, que no havia tingut accés a la documentació i, per tant, 
doncs bé, enteníem... Li ho dic perquè jo crec que hauria sigut més resolutiu per a tots 
nosaltres, i m’oferisc a entaular, potser, un diàleg, que en altres èpoques amb els portaveus 
de Guanyar no s’ha donat, per a dir: «passa açò, no ho he llegit, però entenem...», jo crec 
que tots els que estem en la Corporació enteníem que la seua proposta es votaria 
afirmativament. El que ens ha sorprés és que vostés tingueren una abstenció en la comissió. 
És cert que era perquè no hi havia accés a la informació, però que... per a què li oferisc eixe 
diàleg? Un diàleg, vull dir-li, continu, que no tinguem problemes a tocar-se i dir: «Mira, ha 
passat açò». No, això, però poder comunicar a tots els portaveus que la solució... Perquè 
sorprenia que es mantinguera eixa proposta en el ple. Eixe és el prec.
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Sr. González: Si, per explicar-ho per si algú no... Resulta que ens van comunicar... Amb el 
canvi de regidor anava tot a Sandra, i no ens va arribar la convocatòria ni la documentació. I 
com -per coherència també, en la mateixa comissió-, com no es tenia la documentació, vaig 
arribar a la comissió sense la documentació i em vaig abstindre en tot, simplement, per 
coherència. Òbviament, a açò i a altres coses en les quals hem canviat el vot. Enteníem que 
no hi havia cap problema, i la proposta sabíem que era nostra i, òbviament, el canvi era una 
qüestió de coherència pel fet de no tindre la documentació en eixe moment.

41. GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA
PREGUNTA QUÈ HAURÍEM PENSAT SI L’ALCALDE HUI NO HAGUERA VINGUT A 
ESTE PLE PERQUÈ TENIA UN VIATGE CONTRACTAT

Sr. Jordi Martínez: Una pregunta en veu alta, no? No una pregunta dirigida a ningú. Ho dic 
perquè, durant molts anys, en el sala de plens, ací s’ha qüestionat distintes qüestions per 
part de portaveus de..., o bé de Guanyar o de formacions polítiques que formen part de 
Guanyar, en assumptes un poc, jo crec que demagògics, com puga ser el tema de... doncs, 
dels vehicles oficials; s’hi parlava de dobles jornals de l’alcalde... S’hi ha parlat de moltes 
qüestions que jo crec que no tenien ni el lloc ni l’espai adequat. I jo em faig una pregunta en 
veu alta, que no me l’ha de contestar ningú perquè no li la faig, a ningú, i és, què hauríem 
pensat si l’alcalde hui no haguera vingut a este ple perquè tenia un viatge contractat? Què 
haurien dit estes persones que durant tots estos anys han estat quasi al·ludint a qüestions 
personals, si hui l’alcalde haguera vingut i haguera dit: «No, hui no vaig al ple perquè tinc un 
viatge contractat d’abans de l’estiu»? Eixa és la pregunta que em faig en veu alta.

Y no habiendo más asuntos que tratar, la Presidencia cierra la sesión a las 12:10 horas, de 
lo cual, como Secretaria, lo confirmo, extiendo esta acta, que firmo yo y el Sr. Presidente, en 
prueba de conformidad.
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